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 Jeseň
Neviem ako Vy, no ja sa úprimne teším, že horúce upotené leto je 

už za nami a na dvere nám klope obdobie bilancovania úrody, ob-
dobie pečených gaštanov, burčiakov, tekvíc, šarkanov, ale aj obdobie 
spomienok, modlitieb, sviečok a chryzantém. Je to čas, ktorý by mal 
byť predzvesťou zimy, no zároveň nám chce dopriať ešte pohodu pri 
príjemne hrejivých slnečných lúčoch. 

Priatelia, prichádza k nám jeseň. Privítajme ju spoločne, ako umel-
kyňu – módnu návrhárku jej výsosti prírody, čo sa tak rada parádi. 
Táto „dáma“ mení farbu lístia stromov do nádherných odtieňov žltej, 
oranžovej, červenej, hnedej, či zelenej a ponúka nám vstupenku na 
neuveriteľnú prehliadku netradičných pestrofarebných šiat. Zvádza 
nás k príjemnému posedeniu na lavičkách v parkoch, či v záhradách, 
alebo len na priedomí, kedy si môžeme vychutnávať pohľad na tie 
„naj-cool-ovejšie“ prírodné garderóby.

Jeseň – to je poetka, čo šepká zaľúbeným o láske. Je to opatrova-
teľka seniorov, ktorá im vraví: „Prosím, zvoľnite tempo! Zaslúžite si 
oddych a pohodu!“

No, jeseň – to sú aj hmly, dážď a mláky pri cestách. Jeseň – to sú gu-
máky pred našimi dverami. Je to šálka horúceho čaju, či dúšok varené-
ho vína so škoricou, deka a praskajúce drevo v kozube. Je to komplic, 
čo robí z vetra zlodeja čiapok a klobúkov, či nepodareného kaderníka 
našich účesov, ale aj spoločníka pri detských hrách so šarkanmi. Jeseň, 
to je výstava v umelcovej galérii úžasných diel prírody. No, a takýmto 
krásnym umeleckým dielom je aj človek „v jeseni svojho života“. Jeho 
tvár, zjazvené ruky, či únavou zhrbené telo nám našepkáva, že život 
ho formoval rôznymi skúškami. A hoci bol jeho život naplnený nie-

len láskou a radosťami, ale aj problémami, starosťami, či boles-
ťou a utrpením, stále v sebe ukrýva silu dobroty, milého slova, 

pokoja a  jeho vyrovnanejší pohľad na svet je pre mladšie 
generácie dobrým príkladom tej najvzácnejšej múdrosti, 

ukrytej v každej jeho vráske, v každej jeho šedine.

Určite netreba zdôrazňovať, že staroba je pri-
rodzenou súčasťou nášho bytia, veď koniec 

koncov všetci k  nej pomaly, ale celkom 
isto smerujeme. Patrí k životu a pripo-

mína nám, že život je krehký dar, pre-
to je dôležité, ako s ním naložíme. 

Démokritos vo svojej myšlienke prirovnal život ku knihe, v ktorej 
blázon listuje letmo, zatiaľ čo múdry pri čítaní premýšľa, pretože vie, 
že čítať ju môže iba raz. Starí ľudia vnímajú vlastný vek, vracajú sa 
k  spomienkam z  ich knihy života, chcú byť aj naďalej nápomocní 
svojim deťom, rodine, známym, okoliu, chcú aj naďalej rozdávať skú-
senosti, múdrosť, lásku, objatie, za čo si od nás bezvýhradne zaslúžia 
rešpekt, prejavy úcty a najmä lásku, ktorá je snáď najsilnejším pros-
triedkom proti starnutiu. Venovaním úcty našim otcom, mamám ju 
tak premieňame na jednu z  najvzácnejších cností, ktorá môže byť 
zrodená v duši človeka. Je prejavom slušnosti a mala by byť súčas-
ťou každého z nás. Oni, naši starnúci rodičia, si rozhodne nezaslúžia 
ani mrzutosť, či zatrpknutosť, ani depresívne nálady a už vôbec nie 
sociálnu izoláciu, veď napokon, vďačíme im za svoj život a život to 
je vzácny dar podobný chlebu. Hoci je časom tvrdší a tvrdší, no čím 
menej ho ostáva, tým viac si ho vážime. 

Eva Bodorová
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Uznesenia zo 7. rokovania Obecného zastupiteľstva Obce Zohor (ďalej „Oza“) zo 
dňa 13. 9. 2019 

Uznesenie č. 7/1/2019 – Oza berie na vedomie
a) určenie zapisovateľky zápisnice: Mgr. Gabriela Kafková
b) overovateľov: Jakub Badrna, Mgr. Marek Granec 

Uznesenie č. 7/2/2019 – Oza 
1. volí Návrhovú komisiu v zložení: Miroslav Kovár, Juraj Štefanovič, 

Martina Rybárová
2. schvaľuje navrhnutý program zasadnutia obecného zastupi-

teľstva
Uznesenie č. 7/3/2019 – Oza 

1. berie na vedomie kontrolu uznesení a správu o nedoriešených 
úlohách.

2. poveruje starostu priebežným plnením nedoriešených úloh.
Uznesenie č. 7/4/2019 – Oza schvaľuje na základe výberového kona-

nia cenovú ponuku na dodávku a montáž: “Dodanie čerpadla FLYGT 
Concertor N100 do hlavnej prečerpávacej stanice v areáli ČOV Zohor“ 
spoločnosti Panema Services s.r.o., Veľkomoravská č. 2416/16, 901 01 
Malacky, IČO: 47 491 493, za cenu 10 784,22 € s DPH.

Uznesenie č. 7/5/2019- Oza schvaľuje na základe výberového kona-
nia cenovú ponuku na dodávku a montáž stavby: „Rekonštrukcia ZTI 
Školskej jedálne pri ZŠ Albína Brunovského“ pána Jána Granca, Dolná 
59, 900 51 Zohor, IČO: 32 637 101, za cenu 10 300,00 €. Dodávateľ nie je 
platca DPH.

Uznesenie č. 7/6/2019 – Oza schvaľuje na základe výberového kona-
nia cenovú ponuku na: „Príprava stravy – obedov pre dôchodcov v obci 
Zohor“ spoločnosti LUKAgast s.r.o. Domkárska 9, 900 51 Zohor, IČO: 
35 963 727, za cenu stravnej jednotky obeda: 3,00 € s DPH.

Uznesenie č. 7/7/2019 – Oza schvaľuje na základe výberového kona-
nia cenovú ponuku na dodávku a montáž stavby: „Rekonštrukcia streš-
nej konštrukcie zubnej ambulancie“ spoločnosti N. L. stav s.r.o. Hlboká 
1097/7, 900 55 Lozorno, IČO: 45 374 937, za cenu 32 426,68 € s DPH.

Uznesenie č. 7/8/2019 – Oza poveruje starostu na základe výberové-
ho konania na podpis kúpnych zmlúv týkajúcich sa projektu: „Moder-
nizácia odborných učební v Základnej škole Zohor“, pod podmienkou 
kladnej kontroly verejného obstarávania zo strany riadiaceho orgánu 
nasledovne: 

Kúpna zmluva so spoločnosťou Škola.sk, s.r.o., Odborárska 21, 831 02 
Bratislava – mestská časť Nové Mesto, v sume 25 181,70 EUR s DPH na 
logický celok 1.

Kúpna zmluva so spoločnosťou Škola.sk, s.r.o., Odborárska 21, 831 02 
Bratislava – mestská časť Nové Mesto, v sume 126 744,00 EUR s DPH na 
logický celok 2.

Kúpna zmluva so spoločnosťou Complete Solutions, s.r.o., Zamarovská 
49, 911 05 Zamarovce, v sume 48 177,30 EUR s DPH na logický celok 3.

Uznesenie č. 7/9/2019 – Oza súhlasí s uzatvorením zmluvy o vecnom 
bremene na pozemkoch vo vlastníctve Guillot Pierre-Henryho, Stu-
pavská 74/3, 900 51 Zohor pre Obec Zohor, Obecný úrad, Námestie 1. 
mája č. 1, Zohor na ťahanie prípojok inžinierskych sietí, bezodplatne, na 
pozemkoch parc. č. 446/3, 464/2, 847/55 a 847/59 podľa GP č. 5/2019 
vyhotovený Petrom Pastuchom – GEO, Royova 10686/35A, Bratislava, 
overený Okresným úradom Malacky, katastrálny odbor dňa 10.04.2019 
pod č. G1-354/2019.

Uznesenie č. 7/10/2019 – Oza nesúhlasí s odpredajom časti obecné-
ho pozemku parc. č. 843/5 reg. „C“ o výmere cca 100 m2 žiadateľovi p. 
Cyrilovi Mackovičovi, Záhradná č. 58, 900 51 Zohor.

Uznesenie č. 7/11/2019 – Oza súhlasí s  prenájmom obecného po-
zemku parc. č. 21610 reg. „C“ o výmere 356 m2 žiadateľovi Ing. Marti-
novi Hlaučovi, Nová Doba č. 503/12, 027 43 Nižná s tým, že v nájomnej 
zmluve budú zakotvené nasledujúce podmienky nakladania s prenají-
manou nehnuteľnosťou:
•	 nájomca môže osadiť do existujúcej stavby dvere s  tým, že kľúč 

bude poskytnutý aj prenajímateľovi,
•	 nájomca bude prenajímaný pozemok udržiavať (kosenie, odburine-

nie...),
•	 na prenajímanom pozemku je zakázané vykonávať akékoľvek te-

rénne úpravy, stavebné práce/realizovať stavby.
Uznesenie č. 7/12/2019 – Oza nesúhlasí so žiadosťou Karola Miklá-

ša a  manž. Silvie Miklášovej, Kováčska č. 3B, 900 51 Zohor a  Michala 
Mlčúcha a  manž. Mariany Mlčúchovej, Kováčska č. 1, 900 51 Zohor, 
o akceptáciu odchýlky na úkor obecného pozemku parc. č. 847/4, bez 
dodatočných zmluvných prevodov pozemkov.

Uznesenie č. 7/13/2019 – Oza nesúhlasí s odpredajom časti obecné-
ho pozemku parc. č. 639 reg. „E“ žiadateľke p. Márii Balážovej, Záhradná 
č. 10, 900 51 Zohor.

Uznesenie č. 7/14/2019 – Oza súhlasí s odpredajom časti obecného 
pozemku parc. č. 843/907 reg. „E“ o výmere cca 489 m2 žiadateľom p. Be-
njamínovi Valentovi a manž. Milade Valentovej, Na pasienkoch č. 5, 900 
51 Zohor, minimálne za cenu stanovenú znaleckým posudkom s tým, 
že žiadatelia dajú znalecký posudok a geometrický plán vypracovať na 
vlastné náklady.

Uznesenie č. 7/15/2019 – Oza nesúhlasí so žiadosťou Slovenskej poš-
ty, a. s., Partizánska cesta č. 9, 975 99 Banská Bystrica, o zriadenie klimati-
zácie na náklady obce. 

Uznesenie č. 7/16/2019 – Oza súhlasí s odpredajom časti obecného 
pozemku parc. číslo 21345 reg. „C“ o výmere cca. 520 m2, p. Lucii Ba-
ďurovej, Wolkrova č. 5, 851 01 Bratislava a p. Pavlovi Rybárovi, Kvetná 
č. 27/A, 900 51 Zohor, minimálne za cenu stanovenú znaleckým po-
sudkom s tým, že žiadatelia dajú znalecký posudok a geometrický plán 
vypracovať na vlastné náklady. Podľa výsledku hlasovania žiadosť bola 
zamietnutá.

Uznesenie č. 7/17/2019 – Oza nesúhlasí s odpredajom spoluvlastníc-
keho podielu obce Zohor na pozemku parc. č. 14503 reg. „E“ p. Vladimí-
rovi Ferenčákovi, Budatínska č. 3051/11, 851 

Uznesenie č. 7/18/2019 – Oza súhlasí so žiadosťou p. Moniky Štei-
nerovej, Andrusová č. 5, 851 01 Bratislava, o zmenu užívateľa verejného 
priestranstva na Staničnej ulici a zriadenie prevádzky na čistenie peria.

Uznesenie č. 7/19/2019 – Oza nesúhlasí s odpredajom časti obecné-
ho pozemku parc. č. 843/907 reg. „E“ p. Ivete Horváthovej, Požiarnická č. 
400/16, 900 51 Zohor.

Uznesenie č. 7/20/2019 – Oza súhlasí so zriadením vecného bremena 
práva ťahania a uloženia inžinierskych sietí na časti obecného pozemku 
parc. č. 22611 reg. „C“ minimálne za cenu stanovenú znaleckým posud-
kom, pre žiadateľa p. Eduarda Klacika, Slowackého č. 4699/52, 821 04 
Bratislava s tým, že znalecký posudok dá vypracovať žiadateľ na vlastné 
náklady a predloží s ním aj overený geometrický plán.

Uznesenie č. 7/21/2019 – Oza nesúhlasí s uzatvorením zmluvy o zria-
dení vecného bremena práva uloženia a ťahania inžinierskych sietí (prí-
pojky vody) na obecnom pozemku parc. č. 21716/2 reg. „C“ pre žiada-
teľa Ing. Martina Sedláčka, Topoľčianska č. 16, 851 05 Bratislava.

Uznesenie č. 7/22/2019 – Oza súhlasí so žiadosťou p. Martina Černá-
ka, Záhradná 36, 900 51 Zohor, o dlhodobý prenájom časti obecného 
pozemku parc. č. 847/4 reg. „E“ s  tým, že geodetické zameranie si dá 
žiadateľ vypracovať na vlastné náklady.

Uznesenie č. 7/23/2019 – Oza berie na vedomie prezentáciu návrhu 
Mgr. Petra Rozsára, rekonštrukcie / úpravy ul. Školská.

Uznesenie č. 7/24/2019 – Oza poveruje starostu obce na zahájenie 
výberového konania zhotoviteľa projektovej dokumentácie rozšírenia 
kapacity MŠ v Zohore.

Uznesenie č. 7/25/2019 – Oza schvaľuje na základe výberového kona-
nia cenovú ponuku spol. MAKYTA PLOŠINA s. r. o., č. 144, 900 68 Plavec-
ký Štvrtok, na vybudovanie verejného osvetlenia v lokalite Záhumenice 
I., za celkovú cenu 6 587,52 € s DPH.

Uznesenie č. 7/26/2019 – Oza poveruje starostu obce na zahájenie 
verejného obstarávania na zhotoviteľa zateplenia oboch pavilónov Zá-
kladnej školy Albína Brunovského podľa odsúhlasenej projektovej doku-
mentácie: „Rekonštrukcia ZŠ Albína Brunovského v Zohore“.
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Uznesenie č. 7/27/2019 – Oza poveruje starostu obce zahájením vý-
berového konania na zhotoviteľa rekonštrukcie Domu smútku v Zohore 
podľa odsúhlasenej projektovej dokumentácie.

Uznesenie č. 7/28/2019 - Oza 
1. súhlasí so začatím obstarávania ÚPN zón pre lokality B2, B8, B9, 

B10 a B18 vyplývajúcich z platného Územného plánu obce Zohor.
2. súhlasí s rozsahom stavebnej uzávery pre lokality B2, B8, B9, B10 

a  B18 podľa schválenej projektovej dokumentácie pre územ-
né rozhodnutie s názvom: „Stavebná uzávera Lokalita B2 a B18 
„Predjurské diely“, B8 „Ohrada“, B9, B10 Parc. č. – podľa prílohy 
č. 1 Zohor“, ktorú vypracoval Ing. arch. Vladimír Hoc, v 08/2019. 

Uznesenie č. 7/29/2019 – Oza poveruje starostu obce zahájením 
výberového konania zhotoviteľa diela „Rozšírenie verejnej kanalizácie 
– spojnica ul. Na dieloch – Záhradná“ podľa predloženej projektovej 
dokumentácie, ktorú vypracoval Ing. Miroslav Štajer, zo dňa 14.07.2019.

Uznesenie č. 7/30/2019 – Oza súhlasí s  vybudovaním spevnenej 
plochy zo zámkovej dlažby na obecnom pozemku parc. č. 409 reg. „C“ 
pred obchodom Záhrada ZUZANA, ktorú vybudujú žiadatelia p. Juraj 
Mackovič a Zuzana Mackovičová, Dolná č. 26, 900 51 Zohor, na vlastné 
náklady.

Uznesenie č. 7/31/2019 – Oza poveruje starostu obce zahájením 
výberového konania dodávateľa 450 ks kompostérov o objeme od 400 
l do 500 l.

Uznesenie č. 7/32/2019 – Oza berie na vedomie správu komisie vý-
stavby, životného prostredia a územného plánovania.

Uznesenie č. 7/33/2019 – Oza berie na vedomie plnenie príjmov 
a čerpanie výdavkov rozpočtu obce Zohor k 30.06.2019 a Monitorova-
ciu správu programového rozpočtu obce Zohor za 1. polrok 2019 bez 
pripomienok.

Uznesenie č. 7/34/2019 – Oza zo  7. rokovania Obecného zastupi-
teľstva Obce Zohor.

1. berie na vedomie zmenu rozpočtu č.3 obce Zohor na základe 
rozpočtového opatrenia starostu obce k 09.09.2019 bez pripo-
mienok.

2. schvaľuje zmenu rozpočtu č. 4 obce Zohor k 13.09.2019.
a)  presunom rozpočtovaných prostriedkov v rámci schváleného roz-

počtu, pričom sa nemenia celkové príjmy a výdavky, v súlade s § 14 
ods. 2 písm. a) zákona č. 583/2004 Z.z. nasledovne:

Bežné výdavky -855 € Bežné výdavky 855€
Kapitálové výdavky 0 € Kapitálové výdavky 0 €
Finančné operácie - 
výdavky 0 € Finančné operácie - 

výdavky 0 €

SPOLU VÝDAVKY: -855 € SPOLU VÝDAVKY: 855 €

 b)  prekročením príjmov v súlade s § 14 ods. 2 písm. b) a prekroče-
ním výdavkov v súlade s § 14 ods. 2 písm. c) zákona č. 583/2004 

Z.z. nasledovne:
Bežné príjmy 85 288 € Bežné výdavky 27 442 €
Kapitálové príjmy 0 € Kapitálové výdavky 57 846 €
Finančné operácie - 
príjmy 0 € Finančné operácie - 

výdavky 0 €

SPOLU PRÍJMY: 85 288 € SPOLU VÝDAVKY: 85 288 €

 Uznesenie č. 7/35/2019 – Oza schvaľuje Dodatok č. 2 k  VZN č. 
5/2018 o určení výšky finančných prostriedkov na mzdy a prevádzku na 
dieťa materskej školy a žiaka školského zariadenia na území obce Zohor 
s účinnosťou od 01.10.2019.

Uznesenie č. 7/36/2019 – Oza schvaľuje rozsah zmien rozpočtu, ktoré 
môže vykonať starosta obce v priebehu rozpočtového roka, nasledovne:
1.  starosta obce môže rozhodnúť o  zmene rozpočtu Obce Zohor 

v priebehu rozpočtového roka rozpočtovým opatrením, ktorým je:
a) v  príjmovej časti rozpočtu presun rozpočtovaných finančných 

prostriedkov v  rámci jednotlivých úrovni ekonomickej rozpočto-
vej klasifikácie (úrovne: hlavná kategória, kategória, položka) a tiež 
medzi všetkými úrovňami ekonomickej rozpočtovej klasifikácie na-
vzájom (úrovne: hlavná kategória, kategória, položka, podpoložka), 
pričom nedôjde k zmene celkovej výšky príjmovej časti rozpočtu 
(bežné príjmy + kapitálové príjmy + príjmové finančné operácie),

b) vo výdavkovej časti rozpočtu presun rozpočtovaných finančných 
prostriedkov v rámci jednotlivých programov, podprogramov pro-
gramového rozpočtu jednotlivých úrovni funkčnej a ekonomickej 
klasifikácie (úrovne: hlavná kategória, kategória, položka) a medzi 
jednotlivými programami, podprogramami programového roz-
počtu, všetkými úrovňami funkčnej a ekonomickej klasifikácie na-
vzájom (úrovne: hlavná kategória, kategória, položka, podpoložka), 
pričom nedôjde k zmene celkovej výšky výdavkovej časti rozpočtu 
(bežné príjmy + kapitálové príjmy + príjmové finančné operácie),

c) povolené prekročenie výdavkov pri dosiahnutí vyšších príjmov 
obce pre rozpočtové organizácie v zriaďovateľskej pôsobnosti obce.

2.  Starosta obce informuje Obecné zastupiteľstvo v Zohore o vykona-
ných zmenách rozpočtu 

Uznesenie č. 7/37/2019 – Oza berie na vedomie Správu komisie fi-
nančnej, sociálnych vecí a zdravotníctva.

Uznesenie č. 7/38/2019 – Oza ruší VZN č. 3/2009 Trhový poriadok.
Uznesenie č. 7/39/2019 – Oza berie na vedomie Správu komisie vz-

delávania a športu.
Uznesenie č. 7/40/2019 – Oza berie na vedomie Správu komisie kul-

túry.
Uznesenie č. 7/41/2019 – Oza berie na vedomie Správu náčelníka 

obecnej polície.
Zápisnicu z rokovania nájdete na stránke obce 

www.obeczohor.sk

UVÍTANIE DETÍ DO ŽIVOTA 
Vážení rodičia,
Obec Zohor pripravuje v  mesiaci november slávnostné 

uvítanie detí do života. V súvislosti s tým, je potrebné, aby 
rodičia detí narodených od 1. 1. 2019 do 30. 8. 2019 s trva-
lým pobytom v obci Zohor, ktorí majú záujem o účasť na 
tejto slávnosti, vyplnili písomnú prihlášku. Prihlášku nájdete 
na www.obeczohor.sk/index.php/tlaciva, resp. si ju môže-
te vyzdvihnúť osobne na Obecnom úrade v Zohore. 

Žiadosť podpísanú oboma rodičmi je potrebné doručiť 
osobne na Obecný úrad v Zohore. Termín odovzdania pri-
hlášky je do: 31.10.2019.

Kontaktná osoba: Mgr. Gabriela Kafková, 
02/659 61 122, matrika@obeczohor.sk

POZVÁNKA

Obecný úrad v Zohore pozýva  
všetkých našich občanov na  

slÁVNOstNú AKAdémiu 
pri príležitosti 705. výročia prvej písomnej zmienky 

o Zohore, ktorá sa bude konať 

29. novembra 2019 o 18:00 hod. 
v Kultúrnom dome Zohor.

Pri tejto príležitosti bude udelená  
cena obce a cena starostu obce.

Tešíme sa na vašu účasť 
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Oslava práce hasičov 
Určite ste si všetci všimli, že 14. septembra sa dialo niečo zvláštne 

u hasičov. Áno, oslavovali sme už 140. výročie hasičstva v Zohore. 
Sme jedna z mála obcí v okolí s tak dlhou tradíciou hasičstva.

 Od rána nám vyhrávala hudba a spolu s ňou sme vykročili celou 
dedinou k pamätníku svätého Floriána, kde sme sa poklonili a položili 
veniec na pamiatku všetkých hasičov. Potom sme sa premiestnili do 
kostola, kde náš pán farár Komorný odslúžil svätú omšu za všetkých 
hasičov. Po omši sme sa presunuli na športové ihrisko, tu na nás čakalo 
občerstvenie a začali sme sledovať program, ktorý pripravovali samo-
zrejme naši hasiči. Nedalo sa nepočuť hasičské sirény. Čo čert nechcel, 
stala sa dopravná nehoda. Tu nám svoju zručnosť predviedli profesi-
onálni kolegovia z Malaciek. Nakoľko bolo viac zranených musela sa 
volať záchranná služba a samozrejme naša zásahová jednotka. Všetko 
dobre dopadlo, zranení sa rýchlo zotavili a po rýchlom ošetrení pokra-
čovali v programe. Ďalej nám svoje zručnosti predviedli naši najmenší, 
za čo si zaslúžili najväčší aplauz od divákov. Ak budú takto ďalej po-
kračovať, nemusíme sa báť o našu budúcnosť. Ďalšia ukážka bola so 
záchranárskymi psami, ktorí hľadali podozrivé alebo stratené osoby, 
čo bolo tiež veľmi zaujímavé. Boli aj krátke prestávky na občerstvenie, 
kde sme si pochutnávali na cigánskych pečienkach, chladenom pivku 
a kofole. Pomaly sme sa blížili ku koncu programu na ihrisku, no v tom 
sme si všimli, že začína horieť Veselý dom, ktorý bol postavený na túto 
príležitosť. A to bola ukážka hasenia s historickou hasičskou striekač-
kou, ktorú nám pri tejto príležitosti zapožičali susedia z Lábu. Všetko 
fungovalo ako malo, do tej chvíle, kým našim starším kolegom silný 
vietor neznepríjemnil ich prácu. Po zistení, že tento dom neuhasia, boli 
sme nútení vyhlásiť poplach a zavolať na pomoc našich hasičov, ktorí 
prišli našťastie včas a požiar dostali pod kontrolu. Nakoniec prišlo pre-
kvapenie pre našich najmenších v podobe ihriska plného peny, na kto-
rú deti nikdy nezabudnú. To bola posledná ukážka v športovom areáli. 

Počas celej akcie nám pán Ivo Káňa vystavoval historickú hasičskú vý-
stroj, ktorej je sám majiteľom. Boli tu neskutočné kúsky. Po skončení 
akcie sa o 18. hodine začala slávnostná schôdza v kultúrnom dome. 
Náš predseda Marek Stopko si pripravil krátky slávnostný prejav, v kto-
rom privítal všetkých hostí. Naše pozvanie prijali hostia z Hannover-
-Limmer, kamaráti z Dolních Kounic a nechýbali ani zbory z okolitých 
obcí Láb, Vysoká pri Morave, Záhorská Ves, Stupava, Lozorno a veľa 
ďalších. Odovzdávali sme ocenenia našim členom za dlhoročnú prácu 
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pre zbor a  tiež za dlhoročné spolupráce medzi zbormi. Na záver schôdze nám 
naša hasičská mládež predviedla krátky tanečný program. Po schôdzi sme sa nave-
čerali a začala sa voľná zábava, do tanca i na počúvanie hrala skupina Pollák band 
až do ranných hodín. Zabávali sme sa výborne, no všetko raz muselo skončiť. 

Poďakovanie patrí Obecnému úradu Zohor za fi-
nančný príspevok, ďalej firme FCC Zohor, firme KBZ 
Zohor a Pohostinstvu u Kratochvíla za sponzorský dar. 
Veľké ďakujem patrí aj firme Širekom Peter Šidlovský za 
celoročnú pomoc na hasičskej zbrojnici so stavebným 
materiálom. Nesmiem zabudnúť na všetkých, ktorí sa 
akýmkoľvek spôsobom podieľali na príprave a organizo-
vaní nášho výročia. Aj vďaka ním oslava z nášho pohľa-
du dopadla veľmi, veľmi dobre. Ešte raz všetkým veľká 
vďaka. Vidíme sa o 10 rokov.

Stopko Marek, predseda DHZ 1 Zohor

SENIOR ZOHOR n.o. 
SENIOR ZOHOR, alebo teda ako ho zvyknú miestny volať Staci-

onár má úspešne za sebou celkovo štvrtý rok fungovania. Vedúcou 
Stacionáru je od začiatku Mgr. M. Baďurová, ktorá sa stará spolu 
s  ostatnými zamestnancami o  jeho bezproblémový chod. Zaria-
denie začalo najskôr ponúkať služby Denného stacionára, v  roku 
2017 prešla celá budova rozsiahlou rekonštrukciou, vďaka ktorej sa 
vytvorilo 11 miest a vzniklo okrem Denného stacionáru aj nové Za-

riadenie pre seniorov, ktoré oslávilo 2.10. svoj tretí rok fungovania. 
Počas celého obdobia tu našlo nový domov 25 občanov Zohora 
a 14 ľudí z okolia. Úzka spolupráca s orgánmi miestnej samosprávy, 
s  miestnymi organizáciami a  dobrovoľníkmi umožňuje zabezpečiť 
rôzne príjemné aktivity, ktoré pomáhajú klientom prežívať starobu, 
či chorobu v kľudnom, bezpečnom prostredí.                M. Baďurová 
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Unikátne chvíle
V sobotu 31. augusta 2019 sa uskutočnil štvrtý ročník podujatia Zo-

hor včera a dnes, ktorý pripravilo OZ Zohor včera a dnes v spolupráci 
s Obecným úradom Zohor, Farským úradom Zohor, OZ A proč né?, 
Bratislavským samosprávnym krajom, Kníhtlačou Gerthofer, Vinoté-
kou Igora Kuchára, pani Žofiou Fórovou, pani Anastáziou Struháro-
vou, pani Annou Osvaldíkovou, pani Ľudmilou Zálesňákovou, pánom 
Jozefom Pavláskom, pani Danou Valovičovou, pánom Jurajom Štefa-
novičom, pánom Vladimírom Dinušom, Pivovarom Franz z Lučenca, 
TS Zohor a KD Zohor. Veľká vďaka všetkým, lebo vzájomná, dobrá 
spolupráca v prospech obyvateľov našej obce je tiež unikátna.

Tohtoročné podujatie bolo venované sprítomneniu informácii 
o Kaplnke sv. Izidora. Mnohí v nej ešte neboli, takže nastala unikátna 
možnosť do nej vstúpiť a vypočuť si výklady Mgr art. Juraja Gregoreka, 
pána farára Miroslava Komorného, pani Žofie Fórovej a ďalších.

Súčasťou článku je niekoľko poznatkov o kaplnke od pána Juraja 
Gregoreka. Keďže sa v minulosti obyvatelia Zohora živili pestovaním 
mrkvy, petržlenu, póru, cibule atď. a  vyvážali ju do Prahy, Viedne, 
Ostravy, Bratislavy a pod., ako pripomienku na dané zameranie dostali 
účastníci po prehliadke kaplnky malý darček, mrkvu. Nasledovalo pre-
miestnenie ku obecnému úradu, ktorý bol predtým rímskokatolíckou 
ľudovou školou. 

Pri obecnom úrade prebehla malá impovizovaná diskusia o histórii 
budovy, ktorej sa zúčastnili pán Jozef Pavlásek, pani Ľudmila Zálesňá-
ková a pán Pavol Zelenay. Diskusiu moderoval Roman Šimoník. 

Počas diskusie odznela informácia aj o tom, že otec pána Pavla Ze-
lenaya, pán notár Emil Zelenay, ktorý žil a pôsobil v Zohore, dostal za 
svoje ľudské postoje a činnosť vyznamenanie od pápeža Pia XII., čo je 
taktiež čosi unikátne.

Do výpočtu unikátnych chviľ by som rád zaradil aj prítomnosť 
pána Pavla Zelenaya, syna bývalého zohorského notára, ako som prv 

uviedol. Pavol Zelenay je hudobný skladateľ, bývalý vedúci Redakcie 
populárnej hudby Československého rozhlasu, autor hudby pre spe-
vákov Karola Duchoňa, Janu Kocianová, Beátu Dubasovú, skupinu 
Prúdy atď., spolupracovník textárov, ako sú napríklad Milan Lasica, Ján 
Strasser, Tomáš Janovic, Boris Filan a ďalší. Priekopník a zakladateľ syn-
tezátorovej hudby, spoluzakladateľ hudobnej súťaže Bratislavská lýra 
atď. Mimochodom, Zlatú Bratislavskú lýru za hudbu ku piesni Zem 
pamätá (Karol Duchoń) získal v roku 1974 a potom v roku 1976 ku 
piesni Pár nôt (Jana Kociánová). 

Príspevky pána Pavláska a pána Zelenaya, ktoré boli písomne odo-
vzdané, sú taktiež súčasťou tohto článku. 

2. septembra si pripomíname 85. výročie od požehnania budovy 
rímskokatolíckym kňazom Andrejom Hlinkom, ktorý bol aj nedávno 
navrhnutý na ocenenie „Najväčší Slovák“.

OZ A proč né? pripravili dve scénky zo školského prostredia, čím 
príjemne ozvláštnili prehliadku budovy.

Po prehliadke pracovne pána starostu, dvoch miestností určených 
na zasadania, sobáše a iné akcie a dvoch balkónov, vystúpil pred obec-
ným úradom akordeónový virtuóz pán Michal Červienka, ktorý svo-
jim unikátnym vystúpením rozveselil, pobavil a  rozospieval prítom-
ných. 

Prítomní sa mohli občerstviť v stánku Igora Kuchára a v stánku Pi-
vovaru Franz. Len na dovysvetlenie - pivá (Viedenské ženy, Cárovič, 
Veselá vdova) boli pomenované podľa operiet hudobného skladateľa 
Franza Lehára, ktorý pôsobil v Lučenci 

Program počas poobedia a večer prebiehal v príjemnej a veselej at-
mosfére. V rámci tohto ročníka bola ku Kaplnke sv. Rozálie (patrónka 
proti nákazlivým chorobám) umiestnená informačná tabuľa v troch 
jazykových mutáciách o cholerových obdobiach v našej obci.

Ďakujem tým, ktorí prišli zo Zohora a z okolia na podujatie Zohor 
včera a dnes.

Ak Boh dá, ďalší ročník, už piaty, bude 3. 
septembra 2020. 

Roman Šimoník, iniciátor 
a koordinátor podujatia, 

predseda OZ Zohor včera a dnes

VČERA A DNES
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Stavba školy v Zohore
Väčšina prítomných vie, že dnešná budova obecného úradu, v kto-

rej sa práve nachádzame, bola postavená a aj dlhé desaťročia slúžila 
ako škola. Je dobre spomenúť, že do roku 1865 sa nachádzala budova 
ľudovej školy v priestore terajšej adresy Nám. 1. mája 8., ktorá je na ľa-
vej strane od vstupu do kostola. Až v roku 1865 bola škola na základe 
rozhodnutia obecného zastupiteľstva premiestnená do budovy vte-
dajšieho obecného úradu, kde sídlil aj zohorský notár. Uvedená budo-
va vtedajšieho obecného úradu, ktorá sa nachádzala dvanásť metrov 
za budovou terajšieho obecného úradu, smerom na ulicu Dolná, bola 
za týmto účelom vopred zrekonštruovaná. Okrem školských priesto-
rov a bytov pre učiteľov tam naďalej sídlil notár, teda budova aj naďa-
lej slúžila ako obecný úrad. Priestor, na ktorom teraz stojíme, bol do 
roku 1933 súčasťou námestia.

Počas Rakúsko-Uhorskej monarchie sa zohorčania bránili násilnej 
maďarizácii tým, že sa snažili udržať štatút cirkevnej školy, na ktorú 
nemali vtedajšie štátne úrady až taký veľký dosah, ako by chceli. Po 
vzniku prvej Československej republiky sa školským zákonom vy-
daným v  roku 1922 zmenila povinná školská dochádzka zo šesť na 
osem rokov s  tým, že na Slovensku bude platiť od školského roku 
1927/1928. Volení zástupcovia obcí mali za úlohu zabezpečiť rekon-
štrukciu starých alebo výstavbu nových školských zariadení, ktoré 
budú vyhovovať novému školskému zákonu. Súčasne bol veľký tlak 
československej vlády na zmenu štatútu škôl z cirkevných na štátne. 
O  štatúte školy rozhodovali volení zástupcovia jednotlivých obcí. 
Veľkým lákadlom pre zmenu štatútu škôl bol prísľub vlády, že obce, 
ktoré sa rozhodnú pre štátnu školu, dostanú štátnu subvenciu, teda 
peňažnú podporu z verejných prostriedkov. Z okolitých obcí dostali 
štátnu subvenciu na výstavbu škôl obce: Záhorská Bystrica, Devínska 
Nová Ves, Stupava, Láb, Záhorská Ves, Malacky, Jakubov, Lozorno 
a Jablonové. Obci Závod prisľúbil v roku 1930 minister Ivan Dérer na 
výstavbu školy 80 % dotáciu, keď ju však nedostali ani po postavení 
školy, v  roku 1936 zmenili štatút vedenia školy naspäť na cirkevnú. 
Zohorčania a  Veľkolevárčania sa urputne bránili. Aj  napriek tomu, 
že štátnu subvenciu odmietli a školu stavali z vlastných prostriedkov 
obce, boj so štátnymi úradmi o štatút školy trval v každej obci štyri 
roky. O  peripetiách zástupcov obce Zohor, starostu Karola Zettela, 
poslancov obecného zastupiteľstva a vtedajšieho zohorského notára 
Emila Zelenaya, na ktorého niekoľkokrát mediálne útočili aj v denníku 
Sociálno-demokratickej strany Robotnícke noviny, sa nachádza v štát-
nom archíve v Modre veľké množstvo spisového materiálu. Notára 
Emila Zelenaya koncom roku 1933 preložili do Bohuníc pri Trnave 
a na jeho miesto v Zohore nastúpil notársky tajomník Samuel Zachar 
z Dunajskej Stredy. 

O  stavbe školy rozhodlo obecné zastupi-
teľstvo na svojom zasadaní 30.augusta 1930. 
Po bojoch so štátnymi úradmi bola koncom 
roku 1932 firmou staviteľa Martina Plačka vy-
pracovaná projektová dokumentácia. Žiadosť 
o  stavebné povolenie bola notárom Emilom 
Zelenayom a starostom Karolom Cetlom po-
daná 17.decembra 1932. Na realizácii stavby 
sa podielala aj firma zohorského murárskeho 
majstra Jozefa Hubeka. O  umiestnení stavby 
rozhodla potreba funkčnosti starej budovy 
školy počas výstavby novej budovy. Novú osa-
dili tak, aby medzi oboma budovami bola me-
dzera v šírke 12 metrov, potrebná kvôli prácam 
na stavbe a bezpečnosti žiakov a učiteľov. 

Po opätovných úradníckych prestrelkách sa začalo stavať až na je-
seň 1933. O štatúte školy však ešte stále nebolo rozhodnuté. Spor sa 
ťahal až do ukončenia stavby v auguste 1934. Ešte 13.septembra 1933 
bol Obecnou radou v Zohore vznesený na Krajinský úrad v Bratisla-
ve dotaz, či môžu dať na školu nápis „Rímskokatolícka ľudová škola”. 
Krajinský úrad sa ku tomu nevyjadroval a keďže sa blížila kolaudácia 
budovy, obecné zastupiteľstvo na svojom zasadnutí 23. júna 1934 
schválilo uznesenie, podľa ktorého na školu uvedený nápis umiestnia. 
O celej kauze rozhodol Krajinský úrad v Bratislave až 8.augusta 1934, 
keď vydal rozhodnutie, že politickou obcou Zohor zriadené nové trie-
dy treba považovať za cirkevné.

Budovu školy posvätil 2. septembra 1934 Andrej Hlinka, čím bola 
daná do prevádzky. 

Školská budova slúžila zohorským deťom ešte niekoľko rokov aj po 
postavení novej školy, v  ktorej sa začalo vyučovať v  školskom roku 
1962/1963. V tejto budove prebiehalo vyučovanie prvákov a druhá-
kov. 

Krátený text     Autor: Jozef Pavlásek
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Príhovor p. Pavla Zelenaya na podujatí Zohor včera dnes
Milí moji spolurodáci! 
predpokladám, že tak, ako väčšina z vás tu prítomných, aj ja som sa 

narodil tu, v Zohore, a od roku 1928 prvé štyri roky svojho života som 
prežil v byte, v budove, na dvore a v záhrade vtedajšieho obecného 
úradu, kde bol notárom môj otec, Emil Zelenay. Ako štátny úradník 
sa osvedčil, čoho dôsledkom bolo jeho pomerne časté prekladanie na 
miesta, kde bolo potrebné v niečom pomôcť. S ním sme sa samozrej-
me sťahovali celá rodina, mamička Margita, ja, Pavol ako najstarší zo 
štyroch detí, bratia Aristid (1930), Juraj (1937) a sestra Marta (1942).

Isteže, moje spomienky na Zohor sú determinované detským ve-
kom, ale napriek tomu mi utkveli v pamäti niektoré skutočnosti, ktoré 
pre mňa vtedy veľa znamenali. V Zohore som začal spoznávať svet. 
Nikdy nezabudnem na obchod s miešaným tovarom, ktorý stál na 
náprotivnej strane ulice, v ňom na milú tetku Francku, ktorá vždy na-
šla nejaký cukrík pre synčeka pána „notárusa“, keď sa prišiel pozrieť 
na jej hrdličku, ktorú si tam chovala v klietke. Viem, že blízko kostola 
bývali Cabadajovci, a na ceste smerom na nádražie bývali Schlosse-
rovci – rád som k nim chodil, - ešte ďalej mali obchod Novákovci. 
Tým smerom mal ordináciu aj praktický lekár Mudr. Bayer, ten po-
máhal mojej mamičke, keď som sa hlásil na svet. To som sa dozvedel 
samozrejme až dodatočne. Do školy som ešte nechodil, ale bol som 
rád v prítomnosti Schvachovcov, odo mňa oveľa starších detí správcu 
školy. S láskou sa mi venovali a neskôr som sa dozvedel, že prežili veľký 
smútok, keď jedna z jeho dcér tragicky zahynula. Denne bola u nás 
Hedviga, mladé dievča, domáca zohoranka, ktorá pomáhala mojej 
mamičke pri domácich prácach, od mamičky sa naučila variť a to po-
tom šírila ďalej. Vytvorilo sa medzi nimi silné puto na celý život. 

Prvé dievčatá, ktoré zohrali v mojom živote dôležitú úlohu boli 
sestry od susedov, Milka a Marienka. Keď som nechcel jesť pozva-
la ich mamička k nám na obed v nádeji, že v ich spoločnosti bude 
chutiť aj mne. (Toto kúzlo mamičke nevyšlo – údajne som využil 
danú príležitosť a moju porciu som veľkodušne rozdelil medzi ne.) 
Pán Wolkensdorfer - stolár (možno aj tokár?) sa zapísal u mňa vý-

Kaplnka sv. Izidora z Madridu 
Kaplnka sv Izidora z  Madridu bola postavená v  závere druhej 

svetovej vojny. Zaujímavosťou architektonicky jednoduchej ob-
dĺžnikovej stavby je atika tvorená dvojkrížom na trojvrší. Objekt je 
najmladší spomedzi zohorských kaplniek, preto sa zachoval takmer 
intaktne, so všetkými pôvodnými detailami. Zasvätenie sv. Izidorovi 
sa historicky spája s rozvojom poľnohospodárstva a pestovaním ze-
leniny v tejto obci. S ohľadom na patrocínium kaplnky nie je vyläče-
ní, že bola postavená na mieste staršieho kríža, či menšej prícestnej 
kaplnky. Reštaurátorskym výskumom sa zistilo, že pôvodná výmaľba 
interiéru bola nefigurálna a  bez obrazov. Koncepcia výzdoby bola 
jednoduchá, delená do veľkych foriem okrovo-červenej farebnosti. 
Otázny ostáva primárny ústredný obraz, či socha. V roku 1968 prešla 
kaplnka rozsiahlou úpravou. Autorom týchto zmien bol Arnold Su-
chý. Staršie vrtsvy boli zmyté a nahradené novou šedo-modrou vý-
maľbou. Víťazný oblúk kaplnky bol delený íluzívnym kvadrovaním, 
na stenách boli maľované figurálne výjavy sv. Jozefa, sv. Sebastiána, 
sv. Daniela a sv. Ondreja po obvode rámované jednoduchým orna-
mentom, na strope bola maľovaná hlava Krista. Obrazy boli realizo-
vané technikou olejomaľby na stene. Ústredným obrazom sa stala 
olejomaľba na sololite sv. Izidora z Madridu. Technologicky zlý výber 
techniky oleja pre nástennú maľbu sa prejavil v postupnej deštrukcii 
a odpadávaniu šupiniek maľby od podkladu. V posledných desať-
ročiach bola z tohto dôvodu výmaľba viackrát opravovaná a pretie-
raná, pričom sa ponechali iba figurálne obrazy. Exteriér kaplnky bol 
pôvodne modrej farby a nad portálom bol nápis. 

Mgr.art. Juraj Gregorek
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znamným spôsobom, keď mi vyro-
bil a daroval malý fúrik, na ktorom 
bol vyrytý môj monogram. Občas 
sa pridal k  môjmu otcovi, keď sa 
išiel prejsť po chotári, aby sa pozrel 
na svojich občanov, ako žijú, ako 
sa im darí, ale zaujímala ho aj úro-
da a domáce hospodárstvo vcelku, 
ako také. Pôvodne chcel byť totiž 
hospodárskym adjunktom, ale prvá 
svetová vojna a  život mu prisúdi-
li osud štátneho úradníka. Preto 
sme si doma chovali sliepky, včely, 
ošípanú, ba aj kravičku. Keď obec-
ný pastier vyháňal kravy na pašu, 
Hedviga vypustila k nim aj našu. So 
záujmom som vždy sledoval návrat 
stáda. Pozeral som, kde je tá naša, 
a stalo sa, že s veľkým krikom a ra-
dosťou som utekal oznámiť rodi-
čom, že „naša ide pevá!“ (Tá túžba 
po prvenstve mi ostala do ďalších 
rokov.) Otec mal aj niekoľko úľov 
včiel. Očakával, že sa budú rojiť, ale 
mal neodkladnú prácu v kancelárii. Preto ma poveril, aby som včely 
strážil a prišiel mu ohlásiť začiatok roja. Môj nechápavý pohľad mu 
naznačil, že to musí spresniť. Povedal, že to bude vtedy, keď včely pre-
letia za chodníček medzi úľmi a záhradou. Ale ako strážca roja som 
sa zrejmej neosvedčil, lebo o chvíľu som vraj dobehol do kancelárie 
a zahlásil mu, že jedna včela už za chodník preletela. 

Otec si po celý život spomínal na Zohor často, a  iba v dobrom. 
Podľa jeho spomienok sa domnievam, že to bolo najmilšie miesto 
jeho celoživotného pôsobenia. Z jeho rozprávania som si zapamätal 
napríklad aj to, že občas chodil do Bratislavy, kde pestovateľom vy-
chýrenej zohorskej zeleniny hromadne vybavoval pasy do Rakúska. 
Tí boli neodmysliteľnou súčasťou viedenského zeleninového trhu 
kde pravidelne mávali svoje stánky. 

Otec bol notárom v Zohore, potom v Bohuniciach – neskôr pre-
menovaných na Jaslovské Bohunice – v Gajaroch, Veľkých Kostoľa-
noch, okresným náčelníkom v Seredi, jeho rodných Piešťanoch a na 
Myjave. V  povojnovom období čestne obstál v  dva roky trvajúcej 
previerke, aby mohol opäť pracovať vo 
svojej funkcii ako štátny zamestnanec 
v Trstíne až do dôchodku. Mamička bola 
pôvodne učiteľka, ale po vydaji zostala 
v domácnosti a venovala sa nám, postup-
ne štyrom deťom. Všetci sme dostali dosť 
prísnu, ale láskavú výchovu. Otec nám prí-
zvukoval potrebu znalosti cudzích jazykov 
(vtedy nemčiny a maďarčiny) a – napriek 
tomu, že hudobný talent zrejme nemal 
– hovoril, že znalosť a osvojenie si aspoň 
základov hudobného vzdelania má byť in-
tegrálnou súčasťou intelektuálnej vybave-
nosti každého človeka. Nemôžem zatajiť, 
že sa troška zľakol, keď som sa spočiatku 
začal hudbe venovať intenzívnejšie a radil 
mi, aby som sa radšej učil a menej – ako 
hovoril - „tutúkal“. Toto všetko sa u  nás 
dialo v  kresťanskom duchu. Rodičia nám 

boli v  tomto príkladom, a možno aj iným obyvateľom obcí v kto-
rých pôsobil, lebo pokiaľ mi pamäť siaha, v každú nedeľu a sviatok 
sme celá rodina v kostole vždy sedávali v popredí, v akoby nám vy-
hradenej lavici. Mimochodom pripomeniem: Bol som pokrstený 
v zohorskom kostole a ja som sa pri každej ceste okolo Zohora, vla-
kom, či po diaľnici, nezabudol pozrieť na kostolnú vežu s jej typickou 
bielou vzorkou. Rodičia sa usilovali svoje kresťanské krédo aplikovať 
v každodennom živote, dôkazom toho je aj skutočnosť, že v Zohore 
bola postavená nie štátna, ale katolícka škola. To si ja, pochopiteľne 
nemôžem pamätať, ale z jeho rozprávania viem, že v obecnom zastu-
piteľstve prebiehal veľký boj so socialistami, ktorí presadzovali štátnu 
školu. Spomínal aj na to, ako mu v tom boli nápomocné manželky 
členov zastupiteľstva, ktoré – ako to v rodinách býva –zvyčajne lep-
šie zviditeľňujú tú náboženskú stránku života rodiny. Škola bola teda 
postavená ako Rímsko-katolícka ľudová škola, ale samotná stavba 
a jej vysvätenie sa udialo v čase, keď otca už preložili na notariát do 
Bohuníc. 

Kresťanská životná filozofia – ako sme 
mnohí zažili – nebola v  súlade s  filozofiou 
totalitných režimov, čo sa prejavilo aj v našej 
rodine v  obmedzovaní štúdia detí, v  mož-
nosti zamestnania, bývania,  vôbec v  celej jej 
existencii. Ale napriek všetkému sme všetky 
problémy prežili v relatívnej pohode¸ vedomí 
si otcovej životnej pravdy, keď nás upozorňo-
val, že vo všetkom zlom, čo nás postihne, býva 
aj niečo dobré, to je potrebné nájsť, s Božou 
pomocou sa o to opierať a ďalej rozvíjať .

Dovoľte, aby som na záver spomenul, že 
v roku 1939 udelil pápež Pius XII. môjmu ot-
covi Emilovi Zelenayovi pápežské vyzname-
nanie.  Osobne som presvedčený, že jedným 
z dôvodov takejto významnej pocty, ktorej sa 
mu dostalo, bolo aj presadenie stavby tejto 
budovy ako katolíckej školy.

Mgr.art. Juraj Gregorek
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Kultúrna Dzupáreň
Po veľa rokoch Dzupáreň ožila kultúrou. Niektorí z nás si ju ešte 

pamätajú v plnej sile, ale väčšina dnes už túto budovu vníma len 
ako postupne chátrajúcu súčasť našej obce. Ale zatiaľ stojí a počas 
tohto hodového víkendu po dlhých rokoch dorazila do Dzupárne 
kultúra. Takže kultúra v Dzupárni = Kultúrna Dzupáreň. 

Akcia nového formátu s podtextom „Spoznaj miestnych umel-
cov“ priniesla audiovizuálny zážitok. V priestore Dzupárne sa pred-
stavil David Mackovič s  výberom fotografií a  Samuel Šomorjai 
s  výberom hudby. Davidove fotografie boli tematicky zamerané 
na jeho študijný pobyt v  Izraeli. Tento súbor pod názvom „Jeru-
salemdajly“ popisuje bežné, ale aj pre bežného turistu neznáme 
situácie a miesta. Fotografie vznikli počas Davidovho polročného 
pobytu v tejto krajine a života priamo medzi domácimi, ktorí mu 
umožnili nazrieť pod pokrývku bežných informácií. Fotografie boli 
v Dzupárni dostupné už v sobotu formou voľnej výstavy, kde zá-
ujemcom bol podaný výklad priamo od ich autora. Nedeľa bola 
rozšírená o  hudobné vystúpenie Samuela s  hosťami Tomášom 
Michalčákom a Štefanom Tomkom. Mladí chalani, pre ktorých je 
hudba viac než len záľuba si pripravili zaujímavý výber zaujímavo 
interpretovaných skladieb. No, nielen výber skladieb bol zaujíma-
vý. Chalani predstavili aj zopár originálnych nástrojov. Taký tere-
min nie je úplne bežná súčasť koncertov. 

Komentovaná prehliadka fotografií, prekladaná hudobnými 
vstupmi, prilákala množstvo záujemcov, ktorí si mohli vychutnať 
výnimočnú atmosféru. Tento netradičný formát akcie zameranej 
na kultúru oslovil množstvo ľudí. Už sobota bola v znamení vyso-
kého záujmu. Nedeľa to nielenže potvrdila, ale očakávania preko-
nala. Po dlhej dobe bola Dzupáreň plná.

Akciu pripravilo združenie 
„A proč né?“, za podpory OÚ 
Zohor a  množstva dobrých 
a  šikovných ľudí. Vďaka ši-
kovným rukám vznikli tričká 
a  tašky vyzdobené štylizova-
ným zohorským folklórnym 
vzorom, ktoré poslúžili ako 
podpora tejto akcii medzi 
účastníkmi. Vďaka záujmu sa 
náš folklór rozšíril za hranice 
obce.

Samotná akcia si vyžadova-
la pripraviť veľa vecí. Odme-
nou pre tých, ktorí sa na tom 
podieľali bol záujem a vysoká 
účasť návštevníkov. To moti-
vuje do ďalšej práce.

Ďakujeme, o.z. „A proč né?“ 
Foto a text J. Mackovič
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Nech žijú cibulári 
Sobotné počasie 28. septembra nebolo vôbec naklonené cibu-

ľovému hodovaniu. Organizátorom tohto už tradičného stretnutia 
milovníkov dobrého guľášu, zábavy a  dobrej nálady je Občianske 
združenie Zohorske ozveny.

 Ešte z  rána to nebolo také zlé a  zdalo sa, že mraky, ktoré nad 
Zohorom viseli, dákym zázrakom odídu. Bohužiaľ nestalo sa tak, 
ale devätnástim družstvám, ktoré sa prihlásili a prišli predviesť svoje 
kuchárske umenie to vôbec nevadilo. V plnom nasadení sa pustili 
do práce. Zapálili ohne pod kotlami a o chvíľu sa vôňa chutného 
guľáša niesla takmer po celej dedine. Pre spestrenie zábavy pripravili 
organizátori pre súťažiacich už osvedčené podsútaže, ako pitie piva, 
hádzanie bagančou, krájanie cibule a vtipnú súťaž a to hádzanie ci-
bule, ktorú nahradila loptička na terč. 

Od rána všetkým vyhrávala country kapela Lofoši, bez ktorej si už 
cibuľové hodovanie ani nevieme predstaviť. Pre deti bolo pripravené 
maľovanie na tvár a prišiel i koník s Miškou Struhárovou. Nechýbali 
dobré a  zdravé pochutiny, ktoré bolo aj čím zapiť. Majster kováč, 
pán Sarkozy vystavoval svoje unikátne diela. 

I keď počasie bolo, aké bolo, areál multifunkčného ihriska bol po-
merne stále plný. V  poobedných hodinách si mohli návštevníci vy-
chutnať predstavenie majsteriek Európy pre rok 2019, mažoretiek ELLA 
z Malaciek. Potom nastal ten okamih, keď porota vyhlásila výsledky 
vo varení guľášu. Samozrejme najprv „okoštovala“ všetky dodané pro-
dukty a až následne vyhlásila víťaza. Pri vyhlasovaní som mala pocit, 
že som sa vrátila do minulého roka, nakoľko prvý skončili zase Týraní 
muži (Pavlačič, Dulanský, Ulehla a Tóth), celkovo to bolo ich štvrté ví-
ťazstvo. Zároveň získali aj putovný pohár starostu obce. Za nimi tak 
ako pred rokom skončili Tré pjekní (Cabadaj, Grelik a Prešinský). Na 
treťém mieste skončilo družstvo Čičovci (Vicena a Vrablec).

Dlhoročným účastníkom vo varení guľášu sú naše pani učiteľky 
a pán učiteľ zo základnej školy, a preto sme im položili zopár – dve 
otázky.

Koľkokrát ste sa zúčastnili varenia guľášu?
Súťaže vo varení gulášu sme sa zúčastnili po štvrtýkrát a vždy sme 

skončili na štvrtom mieste. A  ako povedala naša kolegyňa Mirka: 
„my sme tu za tých pjekných.“

Ozdobou vášho tíme je jediný zástupca mužského pohlavia 
na našej škole pán učiteľ Braňo. Ktoré pani učiteľky mu asisto-
vali pri varení gulášu? 

Naše učiteľské družstvo tento rok zastupovali teda M. Hrodeková, 
I. Duffková, A. Goliášová a L. Malinová a už spomínaný pán učiteľ 
Braňo. Technické zázemie nám zabezpečili H. Švecová a B. Malina. 
Ich úlohou bolo priniesť drevo, slnečník alebo skôr dáždnik, kotlík, 
krájali mäso a tak... A my ostatní sme im pomáhali a zároveň sme 
boli aj okrasou nášho tímu. 

Ďakujem za odpoveď.
Krásna akcia je za vami, 

kotlíky s  gulášmi sú už 
prázdne a  pred Vami je 
nová výzva milí naši or-
ganizátori. Takže už sa 
tešíme na ďalší ročník 
„CIBULÁRI HODUJÚ!“ 
a  za tento, Vám veľmi 
ďakujeme a držíme palce 
nech to vyjde aj o  rok. 
Len to počasie Vám pra-
jeme lepšie. 

J. Ščepánková
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Modelka Zara
V  minulom čísle Zohorské-

ho hlasu sme Vám predstavili 
niektoré športové nádeje našej 
obce. Tentokrát sme si vybrali 
trocha inú oblasť a  to kultúru. 
Konkrétne modeling. Internet je 
pre naše noviny bohatým zdro-
jom informácií, hlavne sociálne 
siete. Práve tu sme zaregistrovali 
prvé správy o  tom, že sa v  ďa-
lekej Číne konala modelingová 
súťaž detí vo viacerých veko-
vých kategóriách. A prečo nás to 
zaujalo? No preto, že tam malo 
zastúpenie aj Slovensko. A keby 
len Slovensko, ale aj naša obec 
Zohor. 

Zara Ščasná je 11 ročná žiačka našej školy, ktorá sa cez prázdniny 
spolu so svojim tatinom vybrala do sveta zbierať skúsenosti v oblasti 
modelingu. Zúčastnila sa súťaže C PLAN Supermodel kids World Fi-
nal 2019 Suzhou, kde získala druhé miesto, čo je neskutočne úžasné. 
Zaujímalo nás ako sa také malé žieňa vôbec môže dostať na takúto 
súťaž. A tak sme ju troška vyspovedali.
•	 Zarka v prvom rade by som ti srdečne zablahoželala k tvojmu 

krásnemu úspechu a na úvod by som sa rada spýtala, ako si sa 
dostala na túto súťaž? 

Na súťaž som sa dostala cez BLACK & WHITE agency, kde mi už 
dávnejšie spomínali, že sa vo svete organizujú takéto súťaže.

•	 Ako prebiehala samotná súťaž? 
Príprava na súťaž začala ešte doma na Slovensku, keď som si 

musela nacvičiť program na voľnú disciplínu a pripraviť všetko, čo 
najlepšie, aby som uspela. Už pri ceste na súťaž, ktorá nám trvala 
na miesto určenia asi 24 hodín sme museli posielať videá a fotky, 
vďaka ktorým sme sa predstavili porote a divákom cez sociálne sie-
te. Po príchode na hotel a krátkom spánku, ktorý trval len 4 hodiny 
sme mali od skorého rána stály program. Čakalo nás veľa hodín 
fotografovania, natáčania, talentových skúšok až po finálový deň.

•	 Koľko detí a z koľkých krajín ste sa tam stretli?
Na tejto súťaží bolo viac ako 

25 krajín a veľmi veľa detí, niečo 
cez sto, ale vo viacerých veko-
vých kategóriách a to od 6 do 
13 rokov.
•	 Viem, že takéto súťaže 
sa nezaobídu bez rôznych 
disciplín. Aj vy ste museli 
predviesť niečo v  čom vyni-
káte? Čo si si ty pripravila pre 
porotu? 

Súťaž bola rozdelená na 
dve hlavné disciplíny, za ktorú 
z každej som dostala ocenenie.

Prvá bola talentová súťaž. 
Tu si deti mali pripraviť niečo, 
v čom sú najlepšie a to bol buď 
spev, tanec alebo šport. Ja som 
si pripravila choreografiu z ma-

žoretiek spolu s tancom, ktorú sa mi podarilo vo finále zvládnuť 
bez jedinej chybičky, zo čo som získala druhé miesto. 

Druhá hlavná disciplína pozostávala zo samotného modelingu. 
V daný večer sme sa predstavili na móle v Jeansoch (sport), národ-
nom kroji, plavkách, šatách a večernej róbe. Samozrejme, že porota 
brala do úvahy aj vystupovanie pred fotoobjektívom a natáčanie 
na video, ktoré sme absolvovali počas celého pobytu v  rôznych 
čínskych múzeách a obchodných domoch. V tejto časti som do-
stala striebornú medailu.

Okrem určených disciplín som si ešte nacvičila krásny úsmev 
a lahodnú chôdzu na móle, aby som všetkých čo najviac očarila. 

•	 Keďže súťaž bola v zahraničí a boli tam deti z celého sveta, akým 
jazykom ste spolu komunikovali? 

No komunikovala som po anglicky ,trocha po rusky, srbčinou 
tú som sa naučila tam. Viac som, ale rozumela než rozprávala. Na 
konverzácii musím ešte popracovať. Angličtinu som používala aj 
na rozprávanie sa s porotou.

•	 Kto bol s tebou na súťaži a držal ti palce v hľadisku?
Tatinko ma vždy podporoval a  zažíval so mnou rané stávanie 

a riešil so mnou aj iné problémy. Držal mi palce, keď som bola na 
javisku.

•	 Viem, že súťaž trvala celý týždeň, čo všetko si tam počas týchto 
dní zažila? Mala si čas pozrieť si aj mesto?

Mesto som si nestihla pozrieť, iba časť a to cestou v autobuse, 
alebo v  taxíku. A aj to nie vždy, lebo pri hodinových presunoch 
z hotela na fotenie som bola unavená a zaspala som. Čína je veľmi 
veľká. My sme boli v meste Suzhou, ktoré má okolo 20 miliónov 
obyvateľov. Je to krásne mesto. Skôr som ho videla potom z  fo-
tografii, čo tatino nafotografoval. V  Suzhou som nemala čas na 
nič, dokonca som sa nestihla ani okúpať v hotelovom bazéne aj, 
keď bolo stále 37 stupňov. Akurát v deň odchodu sme mali čas 
a  tak sme sa s  tatinkom vybrali pozrieť si aspoň centrum mesta 
Shanghai, ktoré ma viac ako 26 mil. obyvateľov. Samotná cesta ta-
xíkom nám trvala viac ako hodinu do centra mesta, kde sme si 
stihli pozrieť druhú najvyššiu budovu na svete a Oceánske múze-
um s veľkými rybami. Čína je veľmi krásna a dúfam že budem mať 
príležitosť sa tam vrátiť.

•	 Aj si si tam našla nejaké kamarátky? 
Áno našla som si tam veľa kamarátok, s ktorými sme si navzájom 

pomáhali pri nacvičovaní programu, hlavne po večeroch na hoteli.
•	 Aké pocity si prežívala, keď vyhlásili tvoje meno. Určite si bola 
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šťastná, veď to máš aj v mene. Boli aj slzičky šťastia? 
Určite som bola veľmi rada a aj malé slzy šťastia mi vybehli. Tešila 

som sa, že hneď na mojej prvej celosvetovej súťaži som sa umiest-
nila na druhom mieste.

•	 Čo sa ti najviac páčilo na súťaži. Máš nejaký zážitok, na ktorý 
nezabudneš? 

No najviac sa mi páčilo asi to počasie, ktoré bolo horúce, veľ-
ké pódium a úžasní diváci. Ale môj najväčší zážitok na celý život 
bude to, že som sa zúčastnila tejto súťaže a  že som vyhrala 2. 
miesto!!!

•	 Páčilo by sa ti byť modelkou aj v dospelosti, alebo máš vysnívanú 
inú profesiu, ktorú by si rada robila? 

Áno! Určite by som sa rada v budúcnosti stala svetovou model-
kou, ale môj sen je byť aj herečkou, ale ten môj najväčší sen je opäť 
sa vrátiť jazdeniu na koňoch. 

Keďže som sa stretla aj s ockom Zary nedalo mi a položila som 
aj jemu aspoň dve otázky.
•	 Pán Ščasný, máte krásnu a šikovnú dcéru, aké pocity ste prežívali 

vy pri vyhlasovaní výsledkov? 
Zdravím Vás, ďakujem krásne, áno Zara je krásna a  preto sme 

sa rozhodli aj na túto súťaž ísť. Pre mňa to bol stres od začiatku, 
nakoľko by som povedal, že toto je skôr ženský obor, ale pomáhal 
som jej so všetkým, čo potrebovala okrem líčenia. Myslím, že som 
mal väčšiu trému ako ona, či už to bolo pri vystupovaní a predvá-
dzaní talentu, samotnej prehliadke, alebo komunikácii. Ale všetko 
zvládla perfektne a som veľmi šťastný a pyšný, že mám takú úžasnú 
a šikovnú dcéru.

•	 A máte aj nejaké plány do budúcna, čo sa týka modelingových 
súťaží?

Áno. V  najbližšej dobe sa chystáme zúčastniť aj iných fashion 
akcií a súťaží vo svete, kde sa budeme snažiť obsadiť aj prvé miesto!

Tak jej budeme držať palce!!! 
Ďakujem krásne za rozhovor Zarke Ščasnej a jej tatinovi Martinovi 

Ščasnému 
J. Ščepánková 

Kuk do škôlky  
... Rozlúčka s letom, alebo tanec 
šarkanov ...

Každý človek je jedinečný, napriek tomu, že v niečom sa všetci po-
dobáme a v niečom sme celkom iní. Rodíme sa so vzácnosťou po-
zorovať a premýšľať o sebe. To nám dáva určitú mieru sebaurčenia aj 
slobodnej vôle, zvažovať svoje pocity, posudzovať svoje činy a vnímať 
svoje zmeny.

Je to tak, ako s prírodou. Často sa s nami zahráva, prekvapuje a sta-
via do cesty prekážky. S prepojením času sa biologické hodiny otáčajú 
a bijú na poplach. Tikajú nepretržite a spôsobujú zmeny. 

Ani sme sa nenazdali a  je tu jeseň. Akoby sa naša „Zem“ pustila 
o preteky, taktiež sa ponáhľa, ale kam? ... Točí sa ... točí ... 

Pretáčame letmo listy v kalendári, ani nestačíme prežívať súčasnosť.

... Je potrebné niekedy spomaliť a prežiť niečo pekné, čo nám sám 
„ŽIVOT“ ponúka. Predsa faktor psychického a  fyzického zdravia je 
ovplyvnený tempom žitia ...

Citový život detí je ovplyvňovaný sociálnym prostredím, hlavne 
rodinou, ale aj inštitúciou, ktorú dieťa navštevuje. Dieťa má mať vy-
tvorenú okolo seba klímu na základe dôvery, rešpektovania, spolu-
práce, pomoci, stability a citového rozpoloženia. Cit je chápaný ako 
psychická stránka emócie.

Emócia je celková reakcia organizmu na podnet, na situáciu, ktorú 
sprevádza stav príjemného alebo nepríjemného prežívania. V  našej 
materskej škole sa snažíme deťom vytvárať prostredie „pokojného 
a  radostného“ prežívania. Všetky pripravené akcie sú premyslené 
a plnohodnotné pre rozvoj detskej osobnosti. Jednou z nich bola aj 
rozlúčka s letom.

... Deň ako vyšitý! Krásna obloha, príjemný vetrík, kde tu spadnu-
tý list ... JESEŇ! ... nastala rozlúčka s  letom. Zostali len spomienky na 
krásne prežité chvíle s rodinou, starými rodičmi, kamarátmi, novým 
prostredím.

V  podstate išlo o  milé stretnutie našich detí a  „prváčikov,“ ktorí 

nedávno opustili škôlkársky svet a  postúpili o  stupienok vyššie. Na 
školskom dvore sme pripravili príjemné prostredie s hudbou a občer-
stvením. Spolu sme si zaspievali, zatancovali, prváčikovia nám poroz-
právali o prvých zážitkoch v škole. ...Zamávali sme letu, rozlúčili sme 
sa a každý sa rozišiel svojou cestou.

...Opäť je tu jeseň. Tá farbí listy do zlata a spúšťa ich na zem. Príro-
da nadobúda iný nádych. Na oblohe sa onedlho roztancujú šarkany 
a z výšky budú pozorovať svet...

 ... ŽIVOT! ...

Aby bol šťastný pre naše deti musíme všetci priložiť ruku k dielu. 
Práve rozmanitosť emócií ovplyvňuje vzťah medzi ľuďmi, ale aj po-
zíciu a status človeka. Otázka úspešnosti človeka, nie je otázkou len 
učenia sa, ale aj otázkou emocionálnej inteligencie osobnosti človeka, 
hlavne vzťahu k sebe. A to je potrebné podporovať od útleho det-
stva. Všetko, čo prežívame modeluje osobnosť človeka.

...Letu sme zamávali, však odletia i šarkany, nastane zima a čo po-
tom? ...

... O každom z nás môžeme povedať, že má v sebe časť vlastníkov 
„JA,“ ktoré bude vystupovať dospelo, racionálne a časť, ktorá bude cí-
tiť, vnímať svet, myslieť a reagovať spôsobom, ktorý nám zostal z čias 
detstva ... 

...Myslíte si, že budú vždy lietať šarkany? ... 
   Za MŠ Jana Cabadajová 
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Denník táborníka
Deň prvý – nedeľa
7:30 hod
Milý denníček, nemôžem uveriť, že už je to tu. Rýchlo sa idem nara-

ňajkovať a utekám do kostola, lebo tam to vraj celé začína!
15:00 hod

Práve sa vezieme v autobuse a smerujeme na miesto, kde budeme 
celý týždeň bývať. Bola to pravda. Program začal už ráno v  kosto-
le, kde sme dostali všetci čokoládku, v ktorej bola zlatá vstupenka. 
Počas cesty vlakom, nám pán sprievodca dal útržky máp, ktoré sme 
po príchode do Trnavy pospájali. Boli to tri rôzne mapy, ktoré každú 
skupinku priviedli na rôzne miesta, kde sme našli kufor, kľúčik a kód 
od zámku. Po odomknutí a odkódovaní kufríka, sme v ňom objavili 
indície- lego, táborové tričko, pravidlá tábora, príbeh o čokoládovej 
továrni a pesničku, ktorú sa ideme naučiť!
21:45 hod

Poslušne sa hlásim z  tábora z  Planinky. Po príchode sme pred 
vchodom zaspievali pesničku, ktorá nám otvorila brány do továrne. 
Áno, tento rok máme tému Karlík a továreň na čokoládu, kde Wil-
ly Wonka aj s Karlíkom hľadajú ďalšie dobré deti, ktoré by továreň 
mohli zdediť. Téma tábora je prepojená aj s podobenstvom o már-
notratnom synovi.

Po tom, ako nás ubytovali, rozdelili sme sa do skupín a získali sme 
táborové tričká v  tímových farbách, ktoré nám aj tento rok spon-
zorovala rodina Gerthoferová! Postavili sme si továrne z papierových 
puzzlí a vymysleli im tímové názvy, vyzdobili, podpísali a máme ich 
na nástenke. 

Celý týždeň budeme prechádzať rôznymi oddeleniami továrne 
a kurzami (kurz mlčania, poznania, sebazaprenia, modlitby, dobrých 
skutkov, obratnosti, odvahy), ktoré keď absolvujeme, získame nálep-
ku do preukazu návštevníka. Rôzne úlohy a hry počas tábora budú 
odmeňované kockami z lega, a tím s najväčším počtom kociek po-
tom vyhrá. 

Po prvom dni som už dosť unavený, tak teda dobrú noc. Teším sa 
na zajtra!

Deň druhý – pondelok
12:40 hod

Dnes sme s Karlíkom na návšteve v „Čokoládovom oddelení“. Ráno 
sme si na príbehu pažravého Augusta vysvetlili blahoslavenstvo pod-
ľa sv. Lukáša o hladných, ktorí budú nasýtení. Potom sme sa prešli 
krásnym lesom a na lúke sme zisťovali, aké zábavné choroby z po-
volania majú naši umpalumpovia (animátori) - napr. oriešky v nose, 
chlpatý jazyk, lízatkové oči, či vanilkové vetry. 
21:30 hod

Poobede sme na 7 stanoviskách zarábali peniažky, za ktoré sme 
si kupovali kocky z  lega. Každý tím ich musel zozbierať 200 na to, 
aby sme mohli postaviť nové sklady pre čokoládu. Peniažky sa dali 
požičať aj v  banke - samozrejme za nejaký úrok.  A  keďže sa ceny 
u obchodníkov stále menili, hra preverila nielen našu šikovnosť, ale 
aj myslenie a tímového ducha. Toho sme pocvičili aj v ďalších zábav-
ných hrách. Večer nám modrý tím zahral večerníček, ktorý tu voláme 
„nočníček“ - dnes bol na tému almužna. 

Zajtra nás príde navštíviť pán farár Komorný a pôjdeme spolu na 
celodenný výlet. 

Všetci sme v poriadku a v dobrej nálade. Počasie je krásne a varia tu 
výborne - tí najväčší hladoši si môžu ísť aj na duplu. 

Už sa neviem dočkať, ako zajtra navštívime ďalšie oddelenie!

Deň tretí – utorok
9:45 hod

Tretí deň v tábore je síce náročný, ale s prehľadom ho zatiaľ zvláda-
me. Dnes sme s Karlíkom na exkurzii v oddelení žuvačiek. V rannom 
zamyslení sme videli súťaživú, sebavedomú a večne žuvajúcu Fialku, 
ktorá sa ničoho nebála, až na to potom doplatila. Rozmýšľali sme 
o blahoslavenstve - beda Vám ak vás budú všetci chváliť...
12:35 hod

Na celodennú túru na Dobrú Vodu sme sa vybrali aj s p. farárom 
Komorným a so Slávkom Dudekom. Cesta je veľmi pestrá, vedie cez 
lesy aj lúky, slnečnicové pole aj dva potoky. Práve obedujeme pod 
Dobrovodským hradom a cestou naspäť vyrobíme obetné dary na 
sv. omšu - kríž, tŕňovú korunu, ruženec a kyticu. 
17:55 hod

Sv. omšu nám náš pán farár vybavil v krásnom historickom miest-
nom kostole. Veľa detí sa počas cesty lesom vyspovedalo, a tak sme 
sa na omši posilnili aj duchovne. Zaspievali sme si pekné pesničky 
a cesta domov už potom ubehla raz-dva.
23:15 hod

Napriek tomu, že sme po túre boli už so silami na konci, po veče-
ri sme nabrali zase kopec energie (na rozdiel od vedúcich ) a na-
miesto oddychu sme sa veselo hrali badminton. Neskôr sme v  tí-
moch vyriešili písmenkovú tajničku s odkazom, že najlepšie kakaové 
bôby rastú v čiernom lese za mesačného svitu. My najodvážnejší sme 
sa ich tam vybrali postupne s baterkami aj hľadať. Bolo to celkom 
strašidelné. 

Až na pár kliešťov sme nemali na túre žiadne zdravotné problémy, 
čo je super. Už idem po únavnom dni konečne spať. Tak dobrú zajtra.

Deň štvrtý – streda
12:55 hod

Dnešný deň si užívame v orieškovom oddelení. Zatiaľ sme sa tam 
stretli s  Verukou - rozmaznanou dievčinkou, čo chce mať všetko 
a hneď. A v našej továrni zatúžila po veveričkách vycvičených na trie-
denie orieškov. Veveričky usúdili, že má skazené jadro, a tak skončila 
spolu s ostatnými zlými orieškami v jame na odpadky. Na základe bla-
hoslavenstva: „Blahoslavení chudobní, lebo vaše je Božie kráľovstvo.“ 
sme sa zamysleli nad úlohou vecí a majetku v našom živote. Doo-
beda sme ešte absolvovali v našej továrni „pracovný pohovor“ so 6 
testami na okružnej 2 km dráhe, kde sme si preverili naše schopnosti 
na jednotlivé pracovné miesta. 
21:40 hod

Poobede sme hrali veveričkovú hádzanú - turnaj plný zábavných 
pravidiel. Na jeho konci čakal exhibičný zápas aj vedúcich. Potom 
zvládli skúšku odvahy aj tí, ktorí sa na to včera v noci necítili, ale mohli 
sme si to prejsť aj my, ktorí sme to absolvovali v noci. Po večeri sme 
posilnili tímového ducha v orieškových minihrách a deň sme ukon-
čili príbehom o  modlitbe, ktorý nám kreatívne predviedol červený 
tím. Teraz sme už všetci pozaliezaní na svojich izbách a chystáme sa 
spinkať. Tak dobrú noc zajtra!

Deň piaty – štvrtok
9:45 hod

Dnes sme nahliadli do technického oddelenia, kde sme sa stretli 
s Mickym, ktorý nám ukázal, ako skončia tí, čo stále sedia pri počítači 
a myslia si, že vedia vždy všetko najlepšie. Nakoniec skočil do tele-
portu a celý sa zmenšil. Pri rannom zamyslení na tému: „Blahoslavení, 
ktorí teraz plačete, lebo sa budete smiať“ sme diskutovali o význame 
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zábavy a povinností v našom živote a Božej pomoci v ťažších chví-
ľach.
12:20 hod

V doobedných hrách sme si na vlastnej koži skúsili, ako sa z vajíčka 
môže postupne vyvinúť až teleport. A že to nejde? No čoby nie! Tiež 
sme zistili, ktorá TV stanica používa, ktorú frekvenciu a poobede sme 
si vyskúšali pozorovací talent, kde sme museli zapisovať, ako sa vtip-
né sochy a súsošia (vytvorené z animátorov) po reklamnej prestávke 
zmenili.

15:30 hod 
No a teraz nás čaká véééľmi obľúbená súčasť tábora! Ideme s os-

tatnými deckami vymýšľať program pre vedúcich. Súťaž o naj- umpa-
lumpu a okružnú dráhu s vtipnými a kreatívnymi úlohami. 

0:00 hod
Večerný program prebehol pri ohni - špekáčiky a slaninka, gitary, 

pekné pesničky a dobrá nálada. Ani sme sa nenazdali a už máme za 
sebou aj štvrtok.

Zajtra nás čaká ešte posledné ranné zamyslenie, vyhodnotenie ce-
lého tábora, náročné upratovanie a po dobrom obede sa vyberieme 
na autobus do Trnavy a odtiaľ rýchlikom domov. Je nám tu fakt dob-
re a chcel by som tu zostať, ale predsa len sa už aj trošku teším na 
rodinu a kamarátov.

Deň šiesty – piatok
19:20 hod
Síce som už doma, ale aj tak si zapíšem posledné správy z tábora. 
Dnešok sa niesol v  znamení skleneného výťahu, ktorý nás môže 

odviezť, kam len chceme. Nás doviezol až domov. V ranníčku sme sa 
zamysleli nad podobenstvom o márnotratnom synovi, Karlík pomo-
hol Willimu Wonkovi zmieriť sa so svojim otcom a zistiť, aká dôležitá 
je v živote každého človeka jeho rodina. 

Neskôr si každý tím zo získaných legových kociek postavil svoju 
vlastnú továreň na čokoládu a potom sme hlasovali, ktorá je tá naj-

lepšia. Tak sme mohli získať posledné body pre svoj tím. A ako to 
celé dopadlo? Vyhrali zelení - „Kaktusové keksíky“, na druhom mieste 
skončili modrí - „Blue Pops“, a na treťom mieste boli rovnako ako čer-
vení - „Čylli cukríky“, tak aj žltí - „Čoko Banan´s“. Každý účastník Wil-
lieho továrne odišiel s pekne vyplneným preukazom návštevníka, kde 
vidno, ktoré kurzy počas prehliadky tento týždeň úspešne absolvoval.

Teším sa, že som bol súčasťou tohto tábora a dúfam, že sa môžem 
tešiť na budúce leto a ďalšie zážitky s týmito super ľuďmi. Ďakujem!

D.V. a D.Š.

Veľká vďaka patrí všetkým, ktorí nám boli akokoľvek nápomocní 
pri organizovaní, zase raz, nezabudnuteľného tábora. V prvom rade 
p. farárovi Komornému, že nám vytvoril priestor na túto aktivitu a za-
žiadal o  dotáciu z  obecného úradu, našim poslancom, že dotáciu 
schválili, ešte raz rodine Gerthoferovej za krásne táborové tričká, pá-
novi T. Rexovi za odvoz a dovoz batožiny, rodine Luknovej za pitný 
režim a vám všetkým za sladkosti a ceny.

 Ešte väčšie ĎAKUJEM si zaslúžia všetci, ktorí sa podujali na toto 
týždňové dobrodružstvo. Pani doktorke Martinke Ďatkovej, že sa 
o nás tak poctivo starala, Táni Kimličkovej (Karlíkovi) za pomoc pri 
organizovaní programu, umpalumpíkom Lukášovi a Mišovi Šimekov-
com, Zuzke Mackovičovej, Miškovi Šimoníkovi, Barborke Cabadajo-
vej, Ondrovi Kimličkovi, Márii Šteffekovej, Martinovi Ščepánkovi, za 
ich prácu vo svojich tímoch a Danke Valovičovej za jej pevnú ruku 
a ešte pevnejšie nervy!

V  neposlednom rade si zaslúžia naozaj obrovskú pochvalu deti. 
Boli veľmi poslušné, nikto nič nevyviedol, no nenechali nás ani na 
chvíľku vydýchnuť. Stále sa pýtali, čo bude ďalej... 

... a čo bude ďalej? No dúfame, že aspoň tak úžasný tábor, ako bol 
tohtoročný na Planinke!

Tak snáď o rok, dovidenia! 
Šteff (Willie)
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Letný tábor malých hasičov 
Tento rok sme posledný prázdninový týždeň strávili s našimi naj-

mladšími hasičmi v letnom tábore, ktorý sa konal u nás na zbrojnici. 
Mali sme pestrý program.

 Prvý deň sme hrali hry a rozdeľovali sa do tímov. Druhý deň sme sa 
vybrali na exkurziu k profesionálnym hasičom do Bratislavy (Radlin-
ská ul.), kde nám zaujímavou formou vysvetlili mnohé veci a na záver 
nám ukázali simulovaný zásah záchrany osoby z objektu. Týmto sa 
im chceme poďakovať, že sme mohli s nimi stráviť pár hodín a do-
zvedieť sa mnohé zaujímavé, dôležité informácie a niektoré veci aj 
reálne vyskúšať. Keďže nám zostalo veľa času, vybrali sme sa navštíviť 
našu bratislavskú zoo.

Tretí deň nás čakal tréningový deň. Zatrénovali sme si požiarny 
útok s vodou, zopakovali sme si informácie z predošlého dňa a na 
záver sme tento horúci deň schladili spŕškou z auta.

Na štvrtý deň sme mali ráno spestrené psovodmi z DHZo Bratisla-
va - Petržalka, ktorým sa chceme veľmi pekne poďakovať za to, že sa 
nám venovali a deti sa dozvedeli zaujímavé veci. Taktiež ďakujeme za 
veľmi chutnú sladkú dobrotu 

Po obede sa nám naši členovia Lívia a Juro venovali na zdravotnej 
príprave, kde si deti skúšali rôzne prípady prvej pomoci. Večer sme 
zakončili letným kinom na dvore a hľadaním pokladu.

Posledný deň sme dokončovali nedokončené úlohy (odznak bys-
trej hlavičky, odznak mlčania, odznak šikovnosti, kreatívnej hlavičky..) 
a  večer zakončili opekačkou spoločne s  rodičmi a  ďalšími členmi 
DHZ.

Ešte raz patrí jedno veľké ĎAKUJEM všetkým, ktorí nám pomá-
hali s programom (ktorý mali tento rok naozaj pestrý), pripravovali 
raňajky, večeru, reštaurácii Tykadielko za možnosť obedov, ešte raz 
ďakujeme DHZo Bratislava - Petržalka za ukážku psovodov a profesi-
onálnym hasičom z Bratislavy, Radlinská za možnosť exkurzie. Skrát-
ka ďakujeme všetkým tým, ktorí nám pomohli vytvoriť tento super 
tábor. 

Vaši HASIČI
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„Tam, kde rád si každý zaspieva a kde s piesňou všetko ožíva,  
je krajina Spievankovo...“

Týmito slovami sa v utorok 24. septembra poobede začalo detské 
predstavenie „Spievankovo a kráľovná Harmónia“ v Zohore.

Zohorské deti spolu so Spievankou a  Zahrajkom pomáhali za-
chraňovať kráľovnú Harmóniu a jej kráľovstvo v rozprávkovej krajine 
Spievankovo, pretože, ak by všetky zvieratká prestali hrať a spievať, 
Spievankovo by zaniklo. Pomocou mapy spolu hľadali stratené hu-
dobné nástroje a pomohli ich opäť rozozvučať. Našli fujaru, trúbku, 
klavír, mandolínu, saxofón, tubu a spievali a tancovali spolu so žab-
kou Gabkou, so slimákom Kubom, s pani pavúčicou, s ježkom a jeho 
Evelínkou a s ďalšími zvieratkami. A nakoniec svojim úsmevom, ra-
dosťou a nadšením z hudby zachránili celé Spievankovo. 

Ďakujeme Spievanke a Zahrajkovi, že zavítali aj k nám do Zoho-
ru, za ich dobrú náladu a profesionálne vystúpenie. Všetkým deťom 
a rodičom sa vaše predstavenie veľmi páčilo a budeme radi, ak nás 
navštívite aj nabudúce. 

Fidliki, tidliki tram ta ta bam, čarovná píšťalka priveď ich opäť 
k nám...

Z. Pastierová

Hokejbalové letné  
sústredenie 2019 

Aj pred touto sezónou sa naši mladí hokej-
balisti pripravovali na ihrisku v Zohore. Denné 
sústredenie trvalo 5 dní. V týždni od 19. do 23. 
augusta 2019 každý deň ráno od 9:00 – 11:00 
a  poobede 15:00 – 17:00 sme naberali silu 
a  kondíciu. Tréningov sa zúčastilo 35 detí vo 
veku od 5 do 15 rokov. Veľmi obľubený bol ko-
pec za futbalovou bránou. Zamerali sme sa na 
obratnosť a vytrvalosť, s potešením sme zistili, 
že máme veľmi šikovných hráčov - aj tí najmen-
ší bez problémov zvládali všetky cviky. 

V športe je dôležitá všestrannosť a tak sme je-
den deň zaradili do tréningu cyklistický výjazd. 
Všetky deti aj s trénermi sa vydali na cyklovýlet 
popri Morave. Všetci to zvládli na jednotku - 
za celý deň zdolali 25 km, čo pri tých menších 
možno považovať za poriadny výkon. 

Posledný deň sústredenia bolo poobede 
malé posedenie, po ktorom sme sa už všetci 
tešili na novú sezónu. 

Poďakovanie patrí všetkým trénerom za po-
moc, deťom za účasť a aj rodičom, ktorí po-
mohli. 

OZ Roconaba – hokejbal
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O jednom priateľstve, ktoré začalo družbou medzi obcami  
Zohor a Veverská Bitýška a pretrvalo celých šesťdesiattri rokov

V minulosti často vznikala družba medzi mestami a obcami ako 
dohoda, ktorá napomáhala vytváraniu vzájomného priateľstva, po-
rozumenia a  spolupráce v  oblasti kultúrno-spoločenskej, športovej 
a  vzdelávacej medzi obyvateľmi partnerských miest. V  Českoslo-
vensku sa vytvárali družobné vzťahy najčastejšie medzi obcami na 
Slovensku a  v  Čechách. Okrem toho nebola zriedkavá ani družba 
medzi slovenskými a poľskými mestami, alebo s mestom v Soviet-
skom zväze. Družobné vzťahy napomáhali lepšiemu vzájomnému 
spoznávaniu sa ľudí rôznych krajín a regiónov. Družba začínala väčši-
nou písomným priateľstvom medzi žiakmi a študentami miestnych 
škôl, pokračovala vzájomnými návštevami družobných miest, účas-
ťou na športových podujatiach v ich mestách, výmennými pobytmi 
žiakov, prezentáciami v kultúrnej oblasti, napr. hraním divadiel a pod. 
Potom nasledovali družobné kontakty aj medzi podnikmi a inštitú-
ciami v  jednotlivých mestách, uskutočňovali sa priateľské návštevy 
a výmena skúseností, mnohé z nich pretrvali veľa desaťročí.

V  Zohore vznikla prvá družba v  päťdesiatych rokoch dvadsiate-
ho storočia s moravskou dedinou Veverská Bitýška. Neskôr v  roku 
1958 Zohor nadviazal družobné vzťahy s mestom Modřice, ležiacim 
neďaleko Brna v okrese Brno - venkov. Žiaci základných škôl v Zoho-
re a v Modřiciach si začali písať, čím sa vytvorili mnohé priateľstvá. 
Podľa záznamu v obecnej kronike sa uskutočnilo 16.decmbra 1988 
pri príležitosti 30.výročia vzniku družby Modřice - Zohor priateľské 
stretnutie v Modřiciach.

Pani Štefka Čulenová, rodená Havlíková, by sa rada s nami podelila 
o svoje zážitky. Ako dvanásťročná žiačka základnej školy v Zohore si 
v roku 1956 začala písať s dievčaťom, ktoré chodilo do školy vo Ve-
verskej Bitýške. Dievča sa volalo Ivanka Doušková a bývala v priľahlej 
dedinke Lažánky, odkiaľ dochádzala do školy vo Veverskej Bitýške. 
Písanie na diaľku vystriedali vzájomné stretnutia dievčat, ktoré si veľ-
mi dobre rozumeli a vytvorilo sa medzi nimi priateľstvo až do takej 
miery, že sa navštevovali aj s rodičmi a cez prázdniny trávili istý čas 
spolu, raz v Lažánkach, potom zasa v Zohore. Keď mala pani Štef-
ka 18 rokov, na konci fašiangov sa poriadala krojová zábava. Vtedy 

prišla do Zohoru 
mama Ivanky Do-
uškovej a doniesla 
ich miestny kroj, 
vyšívaný v  červe-
nej a  čiernej farbe 
s  čepcom a  pele-
rínkou navrchu. 
Pani Doušková 
obliekla Štefku do 
tohto kroja a jej sa 
podarilo vyhrala 
prvú cenu – tortu. 

Priateľstvo diev-
čat pokračovalo 
aj v  dospelosti. 
Obidve sa vydali, 
každá má tri deti, 
Štefka tri dievča-
tá, Ivanka troch 
chlapcov. Aj ich 
manželia si boli 

blízki naturelom, a  preto pokračovali pozvánky na svadby, rodinné 
oslavy. V lete trávievali spoločné dovolenky na farme v Holasiciach, 
kam sa Ivanka vydala, a potom zasa v Zohore. Prešli roky, dievčence 
sa stali babkami, ba už aj prababkami. Obidvom už zomreli manželia, 
ale aj tak sa navštevujú. Štefka sa rada prejde po jablčnom sade pod-
nikateľskej rodiny Ivanky Douškovej, pochutná si na jablkách, ktoré 
musia mať tú správnu zrelosť, aby ich mohli odtrhnúť. V čase zberu 
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jahôd si zasa môžu prísť naoberať tohto chutného ovocia do ich 
sadu. Deti sa prídu pokochať pohľadom na kone, ktoré rodina 
chová. 

Aj tento rok bola Ivanka štyri dni v Zohore. Spolu so Štefkou 
si zaspomínali na svoje detstvo, na chodníčky a cestičky v zohor-
skom chotári, ktorými spolu chodievali, ako si skracovali cestu 
z dolného konca na stanicu cez humná popri už dnes nejestvujú-
com potoku ku ihrisku, na mieste ktorého sa vtedy rozprestierala 
lúka. Štefka si starostlivo odkladala dopisy od priateľky a vytvorila 
si z nich pamätníček, ktorý občas otvorí, aby si pripomenula pek-
né dievčenské časy.

Použité zdroje.
Kronika obce Zohor v rokoch 1972-1986 na: www.obeczohor.

sk/index.php/kronika/275-72-86Rozprávanie pani Štefánie Čule-
novej, ktorá poskytla aj fotografické a písomné materiály.

 Terézia Pavlásková 

materské centrum motýlik 
Neprajníci na ihrisku Materského centra Motýlik
V  mesiaci august sme sa často stretávali s  neznámymi neprajníkmi, 
nečlenmi, ktorí vo večerných hodinách trávili na detskom ihrisku 
svoj voľný čas. Samozrejme po sebe nechávali rozhádzané hračky, 
neporiadok - smeti v  altánku a  okolo neho ohorky od cigariet. 
Všetko nebezpečné pre deti. Veľakrát sme museli tento neporiadok 
upratovať. Riešilo sa to s  Obecným úradom, následne s  obecnou 
políciou. Ihrisko bolo kontrolované v  nočných hodinách. Následne 
sme mali odcudzený aj zámok a museli sme ho vymeniť za nový aj 
s  náhradnými klúčami. Prečo o  tom píšem? Aby sme si uvedomili, 
že je to nebezpečné pre deti a  komu je určené toto Ihrisko. Ihrisko 
je určené pre malé deti pod dohľadom dospelej osoby a maximálne 
pre deti do 10 rokov v  sprievode rodičov. Ide o  udržiavané ihrisko, 
ktoré sa pravidelne čistí, renovuje a obnovuje pomocou dobrovoľnej 
pomoci členov. Je ohradené a  zamknuté preto, aby tam chodili len 
tí, pre ktorých je to určené, a nedostali sa tam zvieratá, ktoré môžu 
preniesť rôzne choroby. Sú tam určité pravidlá, ktoré treba dodržiavať 
a tiež zákazy. Je to pekný priestor, kde sa môžu hrávať najmenšie deti. 
Môžeme byť radi, že máme tento priestor v dedine. Preto vás prosím, 
aby sme si navzájom pomáhali, rešpektovali sa a  prejavovali k  sebe 
úctu. A  neznečisťovali toto ihrisko, či iné ihriská v  dedine a  celkovo 
prostredie v ktorom žijeme.

Pozvánky pre mamičky s detičkami:
Od októbra začínajú prebiehať v herni Materského centra Motýlik na 
Dolnej ulici 15 tri kurzy pre detičky. 
Tanečná pohybovka – každý štvrtok o 17:15. je to šesťtýždňový kurz 
pre deti od 3 do 6 rokov a poplatok je 20 Eur. Na hodinách sa cvičí, 
tancuje, spieva a zabáva.
Cvičíme spolu – hudobno-pohybové cvičenie pre mamičky s deťmi 
okolo 1 roka vždy v utorok o 9:00 hod a pre deti od 1,5 roka tiež 
v utorok, ale od 10:00 hod. Tento kurz je päťtýždňový a poplatok je 20 
Eur. Kurz je zameraný na pohybové aktivity a hry, pri ktorých sa vytvára 
prostredie pre zážitkové skúmanie. K  stimulácii psychomotorického 
výviny detí sa sa používa hudba, pohybové hry, rytmické cvičenia 
a pomôcky. 
Neváhajte sa prihlásiť a  zažiť čas inak efektívne strávený s  dieťaťom. 
Viac informácii na plagátoch.

Otváracie hodiny herničky platné od 1. októbra 2019
Pondelok

Zatvorené
15:30 – 18:30 

hernička

Utorok  9:00 – 10:00 
cvičenie deti okolo 1 roka

10:00 – 11:00  
cvičenie s deťmi 1,5 roka  
hernička

Zatvorené

Streda 9:30 – 11:30 hernička Zatvorené

Štvrtok 9:30 – 11:30 
Cvičenie pre deti 
a hernička

17:15 – 18:15 
Cvičenie pre deti  
3 – 6 rokov

Piatok Zatvorené Zatvorené

Pozvánka pre všetkých občanov i okolie 
Dňa 30.11.2019 sa bude konať burza zimného detského oblečenia. 
Prihlasovanie predávajúcich bude možné od novembra. Viac informácii 
nájdete neskôr na fb stránke Motýlika. 

Z. Suchová



20

Zohorský volejbalový 
turnaj

Keď sa povie „volejbal“ v Zohore a hlavne v lete, kaž-
dého napadne hneď plážový volejbal. Posledné roky 
zívali ihriská prázdnotou a preto nás ROCONABU po-
tešilo, keď sa zrazu toto leto zvýšil opäť záujem o tento 
šport a  to až natoľko, že sme sa rozhodli zorganizovať 
ako po bývalé roky, Zohorský volejbalový turnaj. 

Sobota, 10. augusta, bola krásna, slnečná a priam stvo-
rená pre nás, keďže počasie nám prialo viac ako sme si 
želali. Zišli sme sa vo veľkom, až neočakávanom, hojnom 
počte, dokonca s účasťou aj z okolitých dedín.

Aby sme spestrili hru a hlavne , aby sme mali vyrovna-
né sily na ihrisku, súťažiaci sa losovali a nakoniec vzniklo 
až 12 súťažných dvojíc – žena a  chlap. Hralo sa na tri 
skupiny, každý s každým, s pravidlami plážového volejbalu. Každý zá-
pas bol plný napätia, chuti súťažiť, herných taktík, sklamania z prehry, 
zážitkov, smiechu, ale v neposlednom rade radosti z tohto športu. 

Športová atmosféra bola obohatená aj úžasným guľášom, za kto-
rý veľmi pekne ďakujeme Svatave Havadejovej a jej tatinovi pánovi 
Piatokovi zo Zohoru.

Víťazmi turnaja sa stali Braňo Čík a Eva Slezáková, ktorá vystriedala 
Evu Kovárovú pred postupom do semifinále, Peter a Silvia Valentov-
ci, Jakub Hojstrič a Kristína. Avšak heslo „šport spája ľudí“ sa potvrdil 
a všetci sme boli spokojní, plní zážitkov z vydarenej športovej akcie. 
Už teraz sa tešíme na budúci rok ako ihriská opäť ožijú aj ďalšími 
nadšencami tohto športu.               

 foto a text E. Kovárová

Cibulka v Zohore
V  pondelok 16. septembra poobede bolo na školskom ihrisku 

rušno. Žiaci našej školy mali možnosť sa stretnúť so slovenskou te-
nistkou Dominikou Cibulkovou. Dominika od začiatku roka zača-
la spolupracovať s  tenisovou akadémiou Love4tenis, ktorá pôsobí 
na Slovensku už 10 rokov. V Stupave vyrástlo tréningové centrum, 
ktoré je pobočkou Love4tenis a  tu sa nachádza aj detská tenisová 
akadémia Dominiky Cibulkovej, do ktorej sa môžu zapísať deti do 10 
rokov. Akadémia oslovuje školy v našom regióne a hľadá pohybovo 
zdatné deti, ktoré by mali záujem hrať tenis pod vedením skúsených 
trenérov.

Dominika a  jej tím pripravili pre deti rôzne súťaže. Približne 100 
žiakov prvého stupňa rozdelili do družstiev. Svoju šikovnosť museli 
predviesť pri prepletaní sa pomedzi kužele. Všetci bojovali z plných 
síl o čo najlepšie umiestnenie. Prví traja najšikovnejší z družstva do-
stali poukaz na tri hodiny zdarma do tréningového centra do Stu-
pavy.

Záver tohto športového poobedia patril ako inak autogramiáde 
a nechýbalo ani spoločné fotografovanie s Dominikou Cibulkovou. 
Decká budú na tento deň určite ešte dlho spomínať.

Redakcia ZH
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Ďalšia tenisová sezóna za nami
Opäť máme za sebou sezónu s  prívlastkami letnú, úspešnú 

a hlavne tenisovú. Ale poďme na to pekne poporiadku. Po zimnej 
príprave sa naše staršie tenistky Emma Hubeková a Michaela Stru-
hárová zapojili do súťaže družstiev. Obe hosťovali v  družstvách 
Slávia STU Bratislava. Michaela úspešne bojovala za družstvo Slávia 
STU „C“ a v  II. Triede obsadili 4. miesto. Emma so svojimi spolu-
hráčkami v I. triede obsadili 1. miesto a postúpili na majstrovstvá 
Slovenska. Tie sa konali v auguste v Poprade. Spomedzi 8 družstiev 
dievčatá obsadili 4. miesto. 

Na súťaž družstiev sa pripravovalo aj družstvo žiačok. Udiala sa 
však pre nás „nemilá“ vec. Ninka a Laura Rybárky, ako kľúčové hráč-
ky, dostali nomináciu do reprezentácie v hokejbale, z čoho sa sa-
mozrejme veľmi teším, ale... . Niekedy sa nedá stihnúť všetko. A tak 
sme túto časť sezóny museli zrušiť. Ale čo nám vyšlo, bola sú-
ťaž detí do 10 rokov. Do súťaže sa zapojili Natálka Havranová, 
Veronika Heseková a Alexander Culák. Spolu s rodičmi zaži-
li atmosféru súťažného tenisu. Verím, že po ďalšej príprave 
budú v budúcnosti brázdiť Slovensko s tenisovým batohom.

Vráťme sa k starším dievčatám. Michaela odohrala 16 do-
rasteneckých turnajov a  3 turnaje v  kategórii žien. V  troch 
turnajoch kategórie „D“ zvíťazila a v dvoch bola prekonaná 
protihráčkou až vo finále. Vo štvorhrách bola na 4 turnajoch 
s rôznymi partnerkami víťazkou. Sezóna pekná, úspešná. No, 
ako poznám Michaelu určite s  ňou nie je úplne spokojná. 
Preto jej želám veľa trpezlivosti a zdravia do ďalšej športovej 
prípravy. 

Emma v sezóne odohrala 6 turnajov dorasteniek a 16 tur-
najov žien. Bolo to veľa kilometrov, nabehaných aj najazde-
ných. Nespočetné množstvo vyhratých aj prehratých výmen. 

Jeden z  vrcholov sezóny prišiel už v  máji. Na regionálnych maj-
strovstvách dorasteniek v Bratislave si Emma zahrala finále. Po ne-
úspešnom zápase sa už o týždeň prebojovala opäť do finále, ale na 
majstrovstvách žien. Tento turnaj už roky robíme v Zohore. Finále 
si Emma poctivo vybojovala a po výbornom výkone a tenise, na 
ktorý sa dalo pozerať, zvíťazila. Bodkou za sezónou a  splneným 
snom, bolo vďaka rebríčkovému postaveniu možnosť štarto-
vať v kvalifikácii na profi turnaji žien v Rakúskom SantPoeltenes 
dotáciou 25 000€. Po dobrom výkone proti srbskej hráčke Perič 
s výsledkom 7/6, 7/6 Emma vyhrala. V druhom kole protihráčka 
z  Rakúska úspešná nebola, no aj tak to bola odmena za všetko 
to, čo musí športovec a jeho okolie podstúpiť počas celého roka 
prípravy. 

A. Hubeková 

Michaela Struhárová Emma Hubeková (vpravo)

Prípravka na súťaž družstiev
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Klub slovenských turistov Zohor v Západných tatrách
Vo štvrtok 19. septembra v poobedných hodinách sa vybrali zo-

horskí priaznivci turistiky autami na túru do Západných Tatier. Vy-
brali si Roháče. Roháče patria k najatraktívnejším lokalitám turistiky 
na Slovensku.  Roháčska dolina  ponúka široké možnosti aktívneho 
oddychu v lete i v zime a v jej dolnej časti sa nachádza Zuberec s re-
kreačnými osadami Brestová a Zverovka a tu sme sa vo večerných 
hodinách ubytovali v hoteli Primula. 

V letnom období je prístupný celý horský hrebeň, na ktorý vedie 
niekoľko trás. Ide však už o náročné celodenné túry. Okrem Roháč-
skych plies sú obľúbené trasy na Sivý vrch, Brestovú, Ostrý Roháč, Tri 
kopy, či Baníkov. 

Po večeri nám predseda Janko Polakovič predstavil program nášho 
zájazdu. Zvyšok večera sa niesol v dobrej nálade. V piatok ráno po 
raňajkách sme sa rezkým krokom vybrali za prvými turistickými zá-
žitkami. Cieľ bol daný, smer jasný - výstup na najvyšší vrch Roháčov 
– Baníkov (2178 m.n.m.). Naše kroky viedli obľúbenou trasou oko-

lo Roháčskych plies, ktoré patria medzi zaujímavé úkazy a sú veľmi 
krásne. Pomaly sme sa dostali až k Roháčskemu vodopádu. Ako sme 
sa približovali k cieľu, videli sme, že na hrebeni je už sneh. Tak sme sa 
rozhodli z bezpečnostných dôvodov náš výstup na Baníkov odložiť. 
Aspoň sa sem budeme môcť ešte vrátiť. Náš nový cieľ bol Ťatliaková 
chata, kde sme sa trochu občerstvili a vydali sa smerom dole na ho-
tel. Relaxu chtiví jedinci využili možnosť zregenerovať svoje unavené 
telá v termálnom kúpalisku v Oraviciach. Deň sme ukončili večerou 
a posedením v spoločenskej miestnosti. Po výdatnom spánku prišla 
sobota a opäť hneď po raňajkách ešte v skorých ranných hodinách 
sme sa vydali spoznávať ďalšie krásne zákutia Roháčov. Čakalo nás 
zdolať vrchol Volovca (2063 m.n.m), ktorý sa rozkladá na slovensko-
-poľských hraniciach a je tam najkrajší výhľad v Západných Tatrách. 
Do cesta sa nám priplietol vrchol Rákoňa (1879 m.n.m), kde väčšia 
skupinka zostala a tí vytrvalejší pokračovali na vrchol Volovca. Tak-
tiež bol už posiaty snehom. Počasie nám prialo, zažili sme krásne 
výhľady, ktoré boli krásnou odmenou za našu námahu. Po zdola-
ní tohto náročného výstupu sme sa vrátili na ubytovanie, kde nás 
čakala večera a  rozlúčkový večer. Nálada bola veselá. V nedeľu po 
raňajkách nás čakal odchod domov. Priniesli sme si veľa krásnych 
zážitkov, odporúčame navštíviť Roháče. 

Ďakujem všetkým zúčastneným a teším sa, že sa v takom hojnom 
počte stretneme aj pri ďalších turistických výletoch. Vďaka patrí aj 
Jankovi Polakovičovi za ochotu zrealizovať tento zájazd a dúfam, že 
aj do budúcnosti bude mať chuť a zorganizuje aj ďalšie takéto skvelé 
akcie.

Erika Dinušová 

Veľká vďaka, pani Eva Valovičová!
Odišla rýchlo a  nečakane....nemali 

sme možnosť sa s ňou vopred rozlúčiť 
a poďakovať. Každého z nás, ktorí sme 
mali príležitosť sa s ňou stretnúť a spo-
lupracovať, to veľmi zasiahlo. 

Jej životná púť na tomto svete sa 
skončila, tak ako sa raz skončí život 
každého z nás. Je dobré, keď je ľudský 
život naplnený zmyslom – oddanos-
ťou Bohu, rodine, práci, pomoci, dob-
rej myšlienke...

Nesmierne si ceníme, že práve p. Valovičová bola desaťročia odda-
ná nielen myšlienke, ale aj činom nezištnej pomoci iným v Miestnej 
skupine Slovenského červeného kríža, ktorú viac rokov zodpovedne 
a obetavo viedla. Mohli sme ju vidieť nielen pri organizovaní bez-
príspevkového darovania krvi, ale aj napr. pri zabezpečovaní prvej 
pomoci pri rôznych obecných podujatiach.

Mnohé naše snaženia zapadnú prachom zabudnutia. Veríme, že 
aj keď „Ďakujem“ od anonymných príjemcov krvných transfúzií, kto-
ré im zachránili život, asi veľakrát nepočula, práve toto sú veci, na 
ktoré sa nezabúda.

Bola obetavá, obdivu a nasledovaniahodná. Mohla by byť vzorom 
pre mladšie generácie, veď koľkí z nás sú ochotní obetovať veľkú časť 
svojho voľného času nenápadnej činnosti v prospech iných... 

Česť jej pamiatke!
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Cvičíš, cvičím, cvičíme 
Nech sa páči ponuka cvičení pre všetky vekové kategórie, pre ženy i mužov, pomalé i rýchle.
Už si len vybrať.

Skupinové tréningy 
Rada by som Vám predstavila naše skupinové tréningy, ktoré 

v Zohore bežia už od začiatku septembra. Cvičíme pondelky 
a stredy v Kultúrnom dome v Zohore o 19:00. 

A čo vlastne cvičíme ? 
Pondelky sa zameriavame na KRUHOVÝ TRÉNING. Kruhový 

tréning je zostavený tak, aby ste precvičili celé telo. Môžete sa 
tešiť na niekoľko stanovíšť v rôznych časových intervaloch s rôz-
nym náčinim (činky, kettlbell, balančné dosky, atď). Striedate ae-
róbne aktivity, pri ktorých spaľujete tuky s cvikmi na spevnenie 
a formovanie postavy.

V  stredu sa zase zameriavame na HIIT tréning, v  preklade 
„Vysoko intenzívny tréning“. Striedame krátke intervaly vysokej 
záťaže s  menej intenzívnymi oddychovými intervalmi. Ideálny 
tréning na zlepšenie fyzickej kondície a spaľovania tukov. 

Cvičenie je určené pre všetky vekové kategórie, pre ženy aj 
mužov. Tréning je pripravený tak, aby si tam každý našiel to svo-
je. Vždy na začiatku si ukážeme správne prevedenie jednotlivých 
cvikov. Rezervácie vopred nie sú potrebné. Stačí si priniesť kari-
matku a chuť si zamakať. 

Všetky novinky môžete sledo-
vať na Facebookovej stránke: 
Kruhový tréning a HIIT. 
Teším sa na všetkých, ktorí 
rady na sebe pracujú a dúfam, 
že vždy budete odchádzať na-
bitý pozitívnou energiou.

Rebecca Brauneckerová, Slo-
venská zdravotnícka univerzita, 

odbor Fyzioterapia

Zumba
Necvičte, poďte na párty. Zum-

ba je tanečná fitnes hodina plná 
energie, skvelej hudby a  dobrej 
nálady. Kombinuje dynamickú la-
tinsko-americkú hudbu a  latinsko-
-americké tance spolu s  aeróbnymi 
pohybmi. Využíva tance ako Salsa, 
Merengue, Cumbia, Reaggaeton, 
Flamenco, Hip-hop, Cha-cha, Sam-
ba, Calypso a mnoho ďalších. Vychá-
dza z princípu, že cvičenie by malo 
byť zábavné a  jednoduché. Sexy 
a  energické latino rytmy vytvárajú 
PÁRTY ATMOSFÉRU, ktorá vás strh-
ne do víru pohybu. Je to cvičenie, 
ktoré Vám zaručene zdvihne náladu! 

Choreografie striedajú pomalé 
a rýchle rytmy na princípe intervalového tréningu s cieľom spa-
ľovať tuky, vyformovať a posilniť celé telo. Zameriavajú sa na sva-
lové partie ako zadok, nohy, ruky, brucho a ten najdôležitejší sval 
tela, vaše srdce! Kombinácia latino a exotických rytmov vytvára 
skvelú party, na ktorej vytancujete 500 – 1000 kcal za hodinu 
a zanechá vo Vás skvelý pocit a dobrú náladu. 

Zumbu si možte užiť každý utorok o 18:30 v KD Zohore. 
Na všetkých sa teší certifikovaná inštruktorka Lucka.

TOTAL BODY FITNESS
Total Body Fit-

ness tréning je 
zameraný na pre-
cvičenie celého 
tela. Zameriame 
sa na problema-
tické partie a spo-
luprácu všetkých 
svalov v tele.

Cvičiť môže 
každý. Mladší, starší, ženy aj muži. Tréningy sú pripravené tak, 
aby si každý prišiel na svoje. Budeme pracovať na formovaní tela, 
kondície ale HLAVNE na správnom prevedení jednotlivých cvi-
kov, pretože nesprávne cvičenie je horšie ako žiadne cvičenie.

Cvičíme každý utorok a  štvrtok o 18.00 v Telocvični ZŠ 
Zohor. (Netreba sa nikde prihlasovať, stačí len prísť s karimat-
kou a prípadne jednoručnými činkami)

Viac informácií nájdete na facebookovej stránke: TeloCvičňa
Budem taktiež pridávať videá, rady, tipy pre tých, ktorí nestí-

hajú chodiť cvičiť a chcú si zacvičiť doma.
Karolína Smreková (Študentka Fakulty telovýchovy a športu UK)

PILATES
- po 10 lekciách pocítite rozdiel
- po 20 lekciách uvidíte rozdiel
-  po 30 lekciách budete mať nové 

telo
-  cvičenie vykonávané vlastným 

telom
-  odstraňuje svalovú nerovnováhu medzi preťaženými a ochab-

nutými svalmi – uvoľňuje a naťahuje skrátené svaly, posilňuje 
oslabené – nielen vonkajšie ale aj vnútorné

-  odstraňuje bolesti chrbta, zlepšuje ohybnosť, silu, vytrvalosť, 
rovnováhu, koordináciu a držanie tela 

-  najväčší dôraz kladie na stred tela - centrum sily, ktoré je zdro-
jom energie – ide o svaly brucha, chrbta, panvy a sedacie svaly

-  cvičí sa v pomalom tempe, na podložke bez sprievodu hudby

KEDY a KDE: 
každý utorok a štvrtok o 19.00 hod. v telocvični ZŠ Zohor

pod vedením akreditovanej cvičiteľky A. Struhárovej
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Obecný úrad Zohor
Hudobná skupina VEGA a DS Šáchor 

Vás pozývajú na 

Miestne Poľovnícke združenie PZ HAVRAN 
Vás týmto pozýva na 

tradičnú Katarínsku zábavu, 
ktorá sa uskutoční dňa 23. 11. 2019  

o 19:00 hod. v KD Zohor. 
Do tanca Vám zahrá a zaspieva skupina TENOR. 
Pripravená bude tombola a špeciality z diviny. 
Lístky budú v predaji u členov združenia.     Tešíme sa na Vás...

Stretnutie 
s Mikulášom

7. 12. 2019 
do Kultúrneho domu 

Všetci ste srdečne vítaní

Výzva!!! 
V  budúcom roku dovŕši zohorský futbal 100 rokov 

svojho trvania. Radi by sme chceli toto obdobie čo naj-
vernejšie zmapovať. 

Z tohto dôvodu prosíme pamätníkov a ostatných ob-
čanov Zohora, ktorí majú fotografický, písomný alebo 
iný materiál o zohorskom futbale, aby sa ozvali, nakoľko 
sa chystáme k tomuto výročiu vydať buletin. 

Materiál môžete 
priniesť do Miestnej 
ľudovej knižnice, alebo 
na obecný úrad pani 
Filipovej. 
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Mátoha
Pravda o tem, že Éva prihnojiua Aničce krumpole, ale pritém í ich sceua znivočit vyšua po 
nejakej dobje najavo. Aj sa kvúli temu nejakú dobu nebavili. Enémže proto nemohli spouem 
pletkovat. Huby ich už svrbjeli, vúbec nevjedzeli najnovší drby. Skrátka ten ,,bobrík mlčanli-
vosci“ moseu ít do zapomenúcá. Ale to nebyu bobrík, ale rádny bobrisko - ufám by sa ani do 
Zóhrského kanála nestau. Po tak dúhej dobje co si nic nepovidali, si povidali aj to co nemjeli. 
Nekedy omylem, ale nekedy aj schválne. 

Ked tak raz Anička išua na kus reči s čerstvým klepem k súsedze, napaduo ju, že by í mohua 
vrácit to, že í sceua zničit krumpole. Došua a hned í spusciua novinu. ,,Evičko čuas to? V tém 
starém domje na konci ulice co kúpili tí mješčané ževraj straší!“ 

Strašiuo akurát týmto dvom bosorkám v huavje, lebo nekedy si domysleli a uvjerili aj temu 
čemu už ani maué dzeci v školce nevjerá. ,,Na nebuázni, co by už v našej dzedzine a kór v ta-
kém starém domje hledauo nejaké strašiduo?“ ,,Hledauo- nehledauo? Je tam! A šak to není 
ledajaký dúm, v tem domje je že vraj schované zuato. A to vím, lebo mi to ešte starenka vy-
právjali“ Už Anička plantaua páte cez deváte enem, aby Évu dostaua do teho domu. A to sa í 
podariuo, aj ked Éva tvrdziua, že to není možné. Pritem dobre byuo vidzet, jak sce ít ňúrat to 
zuato. Už sa vidzeua, jak sa nosí v nových šatách za to zuato, keré tam nájde, ked sa tam pújde 
kuknút. Ona ho tam vyňúra!

Ked byuo na ulici mŕtvo, eném kocúr kočku honiu, vybraua sa Éva do teho domu. Jak špión sa 
poláhky prikrádaua. Obhlédaua si dúm, aj kasne.. Kukaua co by sa í zešuo. Nikde žádne zuato 
nebyuo! Zrazu sa její pohled upreu na starú kasňu, kerá stáua v kúce vedla šporheltu. Tam 
bude isce nejaká cihua zuata. No cihua byua, no akurát tak pod kasňú - místo nožičky.. Jak už 
byua nešťastná z teho, že ju Anička zas napáliua, a zavíraua dvera zrazu začua nejaké kroky. 

,,No už je se mnú konc konec. Včil došli tí mješčané, mňa tu nájdú a budú tvrdzit, že sem 
kmín.“ Ale to nebyli mješčané, ale tá mátoha. Normálne naozajstná mátoha co straší. Presne 
tak, jak to Anička vyprávjaua. Jak to Éva zbadaua už aj zrevaua, jak lev v cirkusy a jak mjech 
krumplú sa zesypaua na zem. Ležaua na zemi vypnutá jak dvera z pántu bez známek života. 
To už vjedzeua Anička, že je zle a tady končí šecka sranda. Friško si daua puachtu z huavy 
dole a išua retovat svoju súsedu.

Naščascí sa Éva prebraua a jak zbadaua Aničku začaua ju scískat a puakat, že mjeua pravdu 
a že tú mátohu vidzeua na vlastní oči. Aničce to nedauo, priznaua sa í, že to byua ona pre-
zlečená za tú opachu. Šak moseua. Gdo by to posúchau, tí reči, že ona vidzeua neco co druhý 
né... Nemohuo to ostat ináč jak, že táto príhoda byua eném veseuá spomínka dvoch súsed, 
keré si ceuý život robili na prík, ale zároveň nevjedzeli bez sebja žit. Časem si ze sebja potom 
aj srandu robili, jaké byli sprosté a že vjerá každej somarine kerú čujú. Enémže to nekedy není 
jednoduché, nevjerit temu co druhý vyprávjá. Hlavne vtedy, ked je to blízka osoba. Ale neke-
dy aj tá dokáže ošidzit. Či už ze srandy, alebo vážne, to ale už záleží na konkrétném čovjeku.




